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“Продължаваме промяна-
та” и “Демократична Бълга-
рия” блокират създаването на 
редовно правителство, заяви 
корнелия нинова. те не ис-
кат разговори с нас за каби-
нет, независимо дали с втори 
или трети мандат, ако той 
дойде при левицата, твърди 
тя. “не насилваме никого и не 

се предлагаме на никого. но 
нека да се знае от българския 
народ кой ще провали възмож-
ността за редовен кабинет, ра-
ботещ парламент, спокойна 
зима, социални плащания и 
гаранции за икономиката - 
“Продължаваме промяната” 
и “Демократична България”, 
коментира нинова. 

По думите й червената 
линия не са чекмеджетата, не 
са кюлчетата, не е борбата с 
модела, дори не е и промяната 
в съдебната система, а смесе-
ното гласуване, което е най-
демократичното и отговаря 
на желанията на хората. спо-
ред нинова тази истерия вече 
буди все повече съмнения за 

манипулация на машинния 
вот.

По-рано в парламента се 
разрази скандал заради про-
мените в изборния кодекс, а 
“Продължаваме промяната” 
и “Демократична България” 
напуснаха пленарната зала и 
нападнаха БсП.

ОспОрват 
демОкрацията

Разнобой между бългаРия и ебВР

ПП и дб блокират
нов кабинет
Дветепартиипредизвикахаскандал
впарламентазарадипроменитевИзборниякодекс
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Може да се наложи България да си търси нов консултант за енер-
гийните проекти по Националния план за възстановяване и устойчи-
вост, защото има напрежение между управляващите и ЕБВР.

азговорът за промени в изборния 
кодекс минава на много висок тон. 
Започнаха крайни изказвания, лепе-
не на етикети, плашене с протести и 
контрапротести. Призоваваме всички 
да се успокоим и да взимаме разумни 
решения с разумни аргументи. Щеше 
да е много хубаво, ако с такъв плам 
спорехме за минималната работна за-
плата и детските надбавки.

тон на този истеричен разговор 
дадоха “Продължаваме промяната” и 
“Демократична България”. Партиите, 
които си залепиха етикетите за про-
европейски и демократични, оспорват 
европейската демокрация. никъде в 
европа не се гласува с машини, а в 
едни от най-големите държави и демо-
крации като Германия има решение на 
конституционния съд по този въпрос, 
че машинният вот не гарантира честен 
вот.

Ако питате нас, новината е пред-
ложението на БсП народното съ-
брание да излезе с единна позиция за 
приемането на България в Шенген. 
Декларация на българския парламент, 
отправена до всички парламенти на 
държавите членки. Много правител-
ства, различни политически сили сме 
се борили за това България да има за-
служеното си място в Шенген. тази 
декларация беше приета в нс без гла-
совете на ПП и ДБ - т.нар. и самоназо-
вали се проевропейски партии.

Р

Корнелия НИНОВА
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геРгана стояноВа
за добРите каузи
и бългаРския дух

вкадъР

Децата от българската общност в Словения имат възможност да посещават занималнята 
“Бяла спретната къщурка”, организирана два пъти месечно в сградата на българското посолство в Любляна. 
Те говорят и четат на български език, научават за българските традиции и култура, играят народни танци

Снимкабта

на ПъРВо място 
сме В еВРосъюза
По изПисВане
на антибиотици

По искане на бсП
ПаРламентът ПРие
деклаРация 
за Шенген

жилищният
ПазаР 
В софия 
ПРегРяВа
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парламентът прие вчера 
декларация относно присъеди-

няването на България към Шен-

генското пространство, внесена 
от корнелия нинова и група на-

родни представители. тя беше 
подкрепена от 106 депутати, 
едва 18 бяха против. 

Документът беше предста-

вен от зам.-председателя на нС 
и на БСп кристиан вигенин. 
в началото на дискусията той 
призова всички депутати да 
влязат в залата и да подкрепят  
декларацията. “вярвам, че така, 
както направиха и в комисията 
по външна политика, трябва да 
можем да правим разлика меж-

ду важните национални цели, 
които са свързани с нашето 
участие в еС, и вътрешнополи-

тическите спорове, които могат 
и да намерят позитивно реше-

ние. пропускането на шанса да 
покажем солидна парламентар-

на подкрепа за тази декларация 
може да има висока цена по от-

ношение на шанса на България 
да постигне позитивно решение 
преди края на годината”, посо-

чи вигенин.
Депутатите гласуваха текст, 

в който се казва, че народното 
събрание декларира пълна под-

крепа за усилията на българ-

ското правителство да постиг-

не решение на Съвета на еС за 
членството на България в Шен-

ген до края на 2022 г.
в мотивите за това се по-

сочва, че България е изпълнила 
критериите за присъединяване 

към Шенгенското пространство 
още през 2011 г. и готовността 
й е потвърждавана многократно 
от Съвета на еС, ек и еп. в де-

кларацията се обръща внимание 
на заключенията на мисията екс-

перти на държавите-членки под 
координация на ек тази година, 

която потвърди готовността на 
България да прилага успеш-

но последните достижения на 
правото на Шенген. в текста се 
подчертава значението на при-

съединяването към Шенгенско-

то пространство за българските 
граждани, за бизнеса и за окол-

ната среда, с незабавен ефект 
върху облекчаването на гранич-

ните контролно-пропускателни 
пунктове с Гърция и Румъния и 
улеснени транспортни връзки за 
целия европейски съюз.

Българското народно събра-

ние се обръща към парламентите 
на страните-членки да подкрепят 
присъединяването на България 
към Шенгенското пространство, 
с което ще утвърдят принципите 
на равенство и недискримина-

ция в еС. призовава Съветът на 
еС да приеме решение за пълно 
прилагане на разпоредбите на 
правото от Шенген по отноше-

ние на Република България, с 
което да гарантира премахва-

нето на проверките по всички 
вътрешни граници на страната - 
сухопътни, въздушни и морски, 
от началото на 2023 г.

“налице е отлично полицей-

ско сътрудничество с партньо-

рите. независимо че все още не 
е пълноправен член на Шенген, 
България споделя отговорности-

те по обезпечаване нормалното 
функциониране на Шенгенското 
пространство и допринася соли-

дарно за високото ниво на сигур-

ност на европейските граждани”, 
се казва още в мотивите.

през октомври 45 деца са настанени в приемно семей-

ство. това съобщават от проекта “приеми ме 2015”. към 
края на октомври в 1328 приемни семейства в 150 общини 
са настанени общо 1536 деца.

през месеца за 77 подрастващи настаняването е пре-

кратено. от тях 46 или близо 60% са осиновени. в биоло-

гичното семейство са върнати 9, а 10 деца са пренастанени 
в същото или в друго приемно семейство.

8 деца са настанени в социална услуга за резидентна 
грижа и някои от тези случаи подлежат на специали-

зиран анализ. например момиче на 12 г. е настанено в 
Център за настаняване от семеен тип за деца/младежи с 

увреждания. Детето е с теЛк с 90% степен на уврежда-

не с чужда помощ. момче на 8 г. е настанено в Център 
за настаняване от семеен тип за деца/младежи без ув-

реждания поради неприемливото поведение на детето, 
довело до влошаване на здравословното състояние на 
приемната майка. момиче на 16 г. е изведено поради 
бягства от училище и от дома на приемното семейство, 
поради желание за ранно съжителство с пълнолетен. 
момче на 11 г. е настанено в Център за настаняване от 
семеен тип за деца без увреждания заради сериозно вло-

шаване на здравословното състояние на приемния роди-

тел и невъзможност да се грижи за момчето.  

“Дневен център за деца и младе-

жи с увреждания - седмична грижа” 
в Русе ще разшири материалната база 
за предоставяне на социалните услуги 
в града, като капацитетът му ще бъде 
увеличен от 20 на 30 потребители.

в центъра се прилагат стандарти-

те за качество за социалните услуги 
- дневна грижа, информиране и кон-

султиране, застъпничество и посред-

ничество, терапия и рехабилитация, 
обучение за придобиване на умения, 
подкрепа за придобиване на трудови 
умения за младежи над 16-годишна 
възраст и резидентна грижа.

местната управа се отнася с раз-
биране към  необходимостта да се 
осигури подходяща материална база, 
в която ще се гарантира подобрява-

не качеството на живот на по-голям 

брой нуждаещи се от подкрепа деца и 
младежи със специални потребности 
и ще се намалят рисковете, водещи 
до социалното им изключване и из-
олация. това е поредна крачка към 
усъвършенстването на социалните 
услуги, които се предлагат в Русе, 
за всички възрастови групи и лица с 
физически и ментални затруднения и 
заболявания.

По предложение на БСП 
НС прие декларация за Шенген
Българиядопринасясолидарнозависокотонивонасигурност
наевропейскитегражданивпространството,секазвавмотивите

За месец 45 деца са настанени в приемни семейства

Разширява се базата на центъра 
за деца и младежи с увреждания в Русе

  �
Аида Паникян

България е на първо място в еС по изписване 
на  антибиотици, обяви директорът на националния 
директор на център по заразни и паразитни болести 
проф. Ива Христова на брифинг. в разгара на пан-

демията от ковИД-19 употребата на антибиотици в 
еС е намаляла с 30%, но в България се е увеличила с 
20%. в този период 80% от изписваните антибиоти-

ци не е трябвало да бъдат приемани, каза представи-

телят на СЗо за България доц. михаил околийски. У 
нас със 17% се е увеличила устойчивостта към анти-

биотици за лечение на пневмония.
прекомерната, безразборна и неправилна употре-

ба на антибиотици води до устойчивост на микроби-

те към тях, предупреждават експертите. проф. Хри-

стова цитира данни от научното списание “Лансет”, 
според които България е на водещо място по смърт-

ност от тотално устойчиви бактерии. 
Директорът на Центъра за оценка на риска по хра-

нителната верига койчо коев заяви, че според стра-

тегия на ек страната ни трябва да намали употребата 
на антибиотици за животните и растенията.

Първенци сме  
в ЕС по вземане  
на антибиотици

парламентът прие на първо четене 
промени в Закона за социалното подпо-

магане, с които социалните помощи се 
обвързват с линията на бедност, която 
за тази година е 413 лв. в момента соци-

алните помощи се определят на база на 
гарантиран минимален доход. предлага 
се измененията да влязат в сила от 1 юни 
2023 г. Сега гарантираният минимален 
доход, върху който се основават всички 

социални плащания и помощи, е 75 лева и 
това е от дълги години, обясни председа-

телят на комисията по труда и социална-

та политика в парламента Георги Гьоков. 
Имаше натиск от ек за по-адекватна под-

крепа на българите, сега дойде моментът 
да направим тази подкрепа и тя да стане 
базирана на линията на бедност от 504 
лева, посочи той. Странно защо, линията 
на бедност от 504 лева ще влезе в сила от 

1 юни, като българите се нуждаят от се-

риозна подкрепа особено преди зимата, 
коментира Гьоков.

Следващата година предстои обвърз-
ването на границите на достъп и граници-

те за получаване на помощи с 25 на сто 
от линията на бедността, което означава 
68 процента нарастване на границата, въз 
основа на която ще се определя достъпът 
до социални помощи. това ще засегне 

почти 100 хиляди души. през 2024 г. тази 
обвръзка се предвижда да достигне 30 на 
сто от линията на бедност и повече от 115 
хиляди души да бъдат подкрепени.

С обвързването на системата за соци-

ално подпомагане с линията на бедност 
ще се изпълнят препоръките на ек и ус-

ловията за активиране на плана за въз-
становяване и устойчивост, свързани със 
схемите за минимален доход.

Социалните помощи ще бъдат обвързани с линията на бедност
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“продължаваме промя-

ната” (пп) и “Демократична 
българия”(Дб) блокират създа-

ването на правителство, заяви 
вчера лидерът на бСп корнелия 
нинова на брифинг в нС. “те не 
искат разговори с нас, независи-

мо дали с втори или трети ман-

дат, ако той дойде при левицата. 
тяхна воля. ние не насилваме 
никого и не се предлагаме на ни-

кого. но да се знае отсега, че пп 
и Дб провялат възможността за 
редовен кабинет, работещ пар-

ламент, спокойна зима, социал-

ни плащания и гаранции за ико-

номиката”, подчерта нинова. по 
думите й червената линия не са 
чекмеджетата, не са кюлчетата, 
не е борбата с модела, дори не е 
и промяната в съдебната систе-

ма, а смесеното гласуване, което 
е най-демократичното и отгова-

ря на желанията на хората. Спо-

ред нея тази истерия вече буди 
все повече съмнения за манипу-

лация на машинния вот. 
“разговорът за промени в 

изборния кодекс минава на мно-

го висок тон. Започнаха крайни 
изказвания, лепене на етикети, 
плашене с протести и контра-

протести. нека се успокоим и да 
взимаме разумни решения с раз-
умни аргументи. Щеше да е ху-

баво, ако с такъв плам спорехме 
за минималната работна заплата 
и детските надбавки”, призова 
нинова. “никъде в европа не 
се гласува с машини, а в едни от 
най-големите държави и демо-

крации като германия има реше-

ние на конституционния им съд, 
че машинният вот не гарантира 
честен вот”, напомни тя.

“ако г-н борисов иска да 
си изтегли предложенията на 
парламентарната група, да го 

направи. те не фигурират в на-

шия законопроект. казват, че 
ик не бил най-важният. ами 
не е, по-важна се оказва коали-

цията на войната, която мина  
преди 10 дни. по-важно се оказа 
да отхвърлят Закона за семейни 
помощи за деца, за приемане на 
бюджет за 2023 г. и да се изпра-

вят пред риск хората в кризата. 
За нас пък тези неща са по-ва-

жни”, коментира нинова.
Скандалът по повод гласу-

ването на промените в нк от 
правната комисия се разрази в 
началото на заседанието на нС, 

когато пп и Дб напуснаха пле-

нарната зала. те предупредиха 
“бСп за българия”, че няма да 
влизат в коалиционни прегово-

ри с тях, ако подкрепят в зала 
спорните изменения. по-рано 
лидерът на герб бойко бори-

сов скастри депутатите си да се 
откажат от спорните промени 
в ик. готови сме да оттеглим 
някои от предложенията си - за 
обществения съвет към Цик, 
район “Чужбина” и заявленията 
за откриване на секция в чужби-

на, заяви председателят на пг на 
герб Десислава атанасова.

СРешение№98от8октомври2022г.На-
ционалниятсъветнаБСПсвиквазаседание
на 50-ия конгрес на БСП на 11-12 февруа-
ри2023 г., от10:00часавзала№3наНа-
ционалниядворецнакултурата,София,при
следниядневенред:

1. Политически доклад на председателя
наБСПКорнелияНиновапредзаседанието
на50-ияконгреснаБългарскатасоциалис-
тическапартия.

2. Основни насоки за разработване на
новаПрограманаБСП.

3.КонцепциязапроменивУставанаБСП
иорганизационнареформа.

4.ПодготовказаучастиенаБСПв“Мест-
ниизбори2023”.

Смяната на председателя на партията не е на дневен 
ред, тъй като той се избира пряко от членовете, а не от 
конгреса, заяви депутатът от бСп и организационен 
секретар на партията борислав гуцанов по бнт. “на-

ционалният съвет на бСп взехме решение, че форумът 
ще е на на 11-12 февруари. на него ще бъде обсъдено 
обновяване на програмата, което е изключително важно, 
защото трябва да сме в крак със съвремието. предстои 
да се гласуват и промени в устава за организационното 
състояние”, поясни гуцанов. 

Според него пускане на някакви декларации в пуб-

личното пространство за изтегляне на конгреса по-рано 
във времето са несериозни. общинските конференции 
на 200 от общо 265 организации вече са минали и има 
само 5 или 6 с такова виждане, съобщи гуцанов.

Според зам.-председателя на пг “бСп за българия” 
георги Свиленски в медиите вървят спекулации за по-
ранно провеждане на конгреса, които категорично не са 
верни. “искам да успокоя нашите членове и симпатизан-

ти, че конгрес ще има на 11-12 февруари, с ясен дневен 
ред, подготовка за нов устав и програма. на него ще по-

ложим началото на подготовката за предстоящите мест-

ни избори”, поясни Свиленски.

“на консултациите президентът ручен радев отново 
се опита да хвърля обвинения върху левицата. това пра-

вителство беше с неговите министри - асен василев и 
кирил петков. той ги вкара в политиката. когато отпра-

вя критики, трябва да си зададе въпрос той какъв принос 
има към тези, които критикува. критиките, които чухме 
за самолетите - нашите министри в редовното правител-

ство са гласували “против”, обобщи Свиленски.
“ако очакваме резултат в посока сформиране на 

правителство с първи мандат - той е отрицателен. по-
важното е, че успяхме в тези разговори да обясним на 
президента колко е важно в това време, което беше да-

дено за консултации, да се приеме бюджет за 2023 г. За-

явихме нашата позиция, че беше грешка да не се внася 
проект за бюджет, да се внася закон за удължаването на 
настоящия. Хубавият резултат е, че вече се мисли върху 
повишаване на минималната работна заплата, а доско-

ро служебното правителство твърдеше, че тя не трябва 
да се повишава от 1 януари”, коментира Свиленски.  “в 
рамките на на парламента проведохме разговори с всич-

ки групи за едно базово съгласие, което да не счупи бю-

джета, но и да не остави хората без доходи. намерихме 
такова съгласие”, добави той.

СоциалиСти:

Смяната на председателя  
на партията не е на дневен ред

 

 

 

Правната комисия прие на второ четене предложения за промени в 
ИК, които предвиждат връщане на хартиената бюлетина. Освен 
това не разрешиха създаването на избирателен район “Чужбина”, 
не разрешиха да има електронното дистанционно гласуване и закри-

ха обществения съвет към ЦИК. Броят на необходимите заявления 
за откриване на нови секции зад граница беше увеличен от 40 на 100. 
Членовете на ЦИК бяха увеличени от 15 на 25, като те ще се проме-

нят в зависимост от всеки парламентарен вот, независимо от ман-

дата им. Мнозинството реши още разписките от машинния вот да 
се превърнат в “бюлетини” и устройствата да не издават обобще-

ни данни за вота в края на изборния ден. Флашките от машините се 
заместват от физическо преброяване на фишовете от машините. 
Броенето и попълването на протоколите ще се излъчва на живо, 
но видеонаблюдението няма да се записва на електронен носител. 
Вместо в тъмна стаичка, ще се гласува зад параван. 
Беше отхвърлена идеята на ДПС да има машинно броене на харти-

ените бюлетини чрез въвеждането на скенери, които да се поста-

вят на урните. Идеята им беше в края на изборния ден тези нови 
устройства да принтират резултатите и секционните комисии  
да не броят на ръка. Не беше приета и идеята на ДБ да бъдат  
създадени преброителни центрове, които да отчитат  
резултатите вместо секционните комисии.

Какво реши правната комисия 

Корнелиянинова:

ПП и ДБ блокират създаването
на редовно правителство
никъдевевропанесегласувасмашини,заявилидерътнаБСП
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България ще се наложи да 
си търси нов консултант по 
проектите, финансите по на-

ционалния план за възстано-

вяване и устойчивост, защото 
има напрежение между насто-

ящите управляващи и еБвр. 
освен това служебният каби-

нет иска да направи промени 
в одобрения план, като замени 
записания проект за изграж-

дане на мегапарк от батерии 
за съхранение на 6600 мвтч 
електроенергия за 1,53 млрд. 
лв. Ще бъде лансиран друг 
мегапроект - за изграждане на 
хранилище за природен газ, 
водород. това се разбра при 
изслушването на министъра 
на енергетиката росен Хри-

стов пред ресорната комисия в 
народното събрание.

Христов обясни пред депу-

татите, цитиран от “Сега”, че 
министерският съвет е решил 
да откаже техническата по-

мощ, защото еБвр била зада-

ла “неизгодни и едностранни 
предложения” и отказвала да 
“поеме отговорност в проце-

са”. от думите му се разбира, 
че е проведена среща с пред-

ставители на институцията, но 
засега няма знак, че начинът 
на работа ще бъде променен. 
Христо посочва като възмож-

ни алтернативи Световната 
банка и еИБ.

в същото време той при-

знава, че раздялата с еБвр 

може да създаде проблеми 
заради заложените срокове 
по Плана за възстановяване. 
Заради тази промяна държав-

ният газов доставчик “Булгар-

газ” няма да вземе планирания 
заем от 150 млн. евро от тази 
банка въпреки заложената в 
Закона за бюджета държавна 
гаранция за целта. Предстои 
да бъде обявена процедура за 
избор на българска или чуж-

дестранна банка, гаранцията 
можела да се прехвърли в бю-

джета за идната година.
За отказа от проекта за ба-

терии Христов обяви, че няма 
информация за технологична 
и икономическа обосновка и 
че център с такава мощност по 

света не е изграждан. “това е 
огромно количество батерии. 
няма и анализ откъде и как 
тези батерии могат да бъдат 
доставени. Става въпрос за 6 
хиляди контейнера с батерии. 
консултирахме се и с прис-

танищата, които трудно биха 

поели такъв оборот”, допълни 
той. Христов изреди и про-

блем с рециклирането. Затова 
и пред ек е предложена алтер-

нативата вместо парка с бате-

рии да се направят нови газови 
хранилища в района отново на 
Стара Загора.

Хората разчитат все повече на кре-

дити за ремонт на колата. а заради 
покачването на цените на услугите 
теглят по-големи кредити, ако авто-

мобилът им се развали. това показва 
последното проучване на БнП Париба 
Лични Финанси в България.

в периода май-октомври 2022 г. 
средната сума на заявленията за заем 
за ремонт на автомобила се повишава 
с 29,3% до 5276 лева. Според експер-

тите на банката често хората използ-

ват тези кредити и за инсталиране на 
газови уредби с цел по-ниски разходи 
за гориво.

на второ място по ръст на нужната 
сума са кредитите за покупка на ме-

бели. При тях средната сума достигна 
7514 лева, което е с 29% повече в срав-

нение с периода май-октомври 2021 г. 
на трета позиция са кредитите за по-

купка на употребявани автомобили, 
при които ръстът на средния размер 
на заявленията е 25,3% до 11 470 лева, 
което се дължи и на повишаването на 
цените на автомобилите.

най-често взимаме потребител-

ски заем за ремонт на дома. такива са 
33,9% от всички заявки за кредит. И 
тук заради ръста на цените се повиша-

ва сумата, която хората теглят, за да 
осъществят плановете си. Средният 
размер на заявленията за ремонт дос-

тигна 11 289 лв., а година по-рано е 

бил 9026 лв. Според експертите този 
ръст се дължи на две основни причи-

ни. Първата е покачването на цените 
на строителните материали и на тру-

да. Затова хората, които имат планове 
за ремонт на дома, са ги реализирали 
през лятото на 2022 г., а не са ги от-

ложили поради опасения, че проектът 
ще бъде по-скъп.

втората причина е свързана с рас-

тящите цени на електро и топлоенер-

гията. С цел намаляване на разходите 
за битови сметки, много българи са 
финансирали с потребителски кредити 
смяна на дограма, поставяне на външна 
и вътрешна изолация на дома, подмяна 
на водни и електро инсталации.

на второ място са кредитите за обе-

диняване на задължения с дял от 30,7%. 
При тези заеми има ръст на заявления-

та - година по-рано техният дял беше 
27,6%. на трето място се нарежда фи-

нансирането за покупка на употребя-

ван автомобил с дял от 13,6%. тук има 
спад в сравнение с периода май-октом-

ври 2021 г., когато делът беше 16,1%. 
Средната сума на заявленията за първи 
път надхвърли 10 000 лева.

През последните 12 месеца се на-

блюдава значителен ръст от 22,6% на 
средната сума на заявките за потре-

бителски кредити. така тя достигна 
10 833 лева, докато година по-рано 
беше 8 835 лева.

агенция “Пътна ин-

фраструктура” (аПИ) 
разкри повече подроб-

ности около новите мега-

поръчки за поддържане 
на пътищата в страната. 
на изслушване в регио-

налната комисия в пар-

ламента председателят 
на аПИ Иво Иванов по-

сочи, че новите търгове 
ще бъдат пуснати скоро, 
а избраните изпълнители 
ще поддържат пътната 
мрежа за срок от 4 годи-

ни.
Бившето ръковод-

ство на аПИ в лицето 
на тодор василев пусна 
поръчки за срок от 3 г., 
като стойността им бе 2,3 
млрд. лв. впоследствие 
те бяха прекратени от 

служебното правител-

ство, тъй като служебни-

ят регионален министър 
Иван Шишков заяви, че 
процедурите са старти-

рани без неговото зна-

ние. така василев, който 
бе назначен от бившия 
министър Гроздан кара-

джов, се раздели с поста 
си в аПИ, а Шишков раз-

пореди на агенцията да 
подготви нови търгове.

Зам.-регионалният 
министър Захари Хри-

стов съобщи, че до сед-

мица-две в аПИ ще 
действа изцяло нова ди-

рекция, която ще отго-

варя само за основните 
ремонти. той отчете като 
грешка, че досега такава 
е липсвала.

Председателят на аПИ 
коментира по отношение 
на изтеклите договори с 
фирмите, които бяха пре-

кратени след решението 
на 47-то народно събра-

ние, че в момента се до-

вършват дейностите, като 
срокът за това е 20 ноем-

ври. За споразуменията 
между аПИ и фирмите 
стана ясно преди седмица 
след изслушване на Шиш-

ков в комисията.
междувременно вече 

са подписани договори-

те за зимното поддържа-

не, като техният срок на 
действие ще е само за  
7 месеца. По тях фирмите 
ще имат право освен да 
почистват снега, да пра-

вят и аварийни ремонти.

Служебната власт иска да се 
откаже от услугите на ЕБВР
Товаможедасъздадепроблемизарадизаложените
сроковевПланазавъзстановяване

Пътната агенция  подготвя 
четиригодишни поръчки  
за поддръжка на пътища

Теглим все по-големи кредити  
за ремонт на автомобила

СнимкаЕмилиякоСТадинова

Жилищният пазар в София 
нажежен до червено, очаква  
се охлаждане на цените 

охлаждане на пазара 
на имоти след нажежа-

ването на цените до чер-

вено през 2022 година 
наблюдават брокерите. 
такъв ръст на цените не 
бяхме виждали повече 
от десетилетие, заяви из-

пълнителният директор 
на Бългерийн пропър-

тис Полина Стойкова. 
Според нея това е пряко 
следствие от високата 
инфлация, която накара 
цените на жилищата да 
ускорят темпа си на рас-

теж от 8-10% през 2021 
г. до над 20% през 2022 

г. анализът на компани-

ята сочи, че през година-

та е имало недостатъчно 
предлагане на фона на 
търсенето, но високите 
цени вече карат част от 
потенциалните купува-

чи да се отдръпнат от 
пазара и да чакат. това 
води до по-малко запит-

вания и спад в обема на 
продажбите, иначе ка-

зано, има индикации за 
започнало охлаждане на 
пазара.

Средната цена на 
жилищата в София през 
третото тримесечие на 

база реално сключени 
сделки по данни на Бъл-

гериън пропъртис е 1 
470 евро/кв. м. при 1 425 
евро/кв. м. през второто 
тримесечие и 1 200 евро 
квадратния метър година 
по-рано. това е рекорден 
номинален ръст от 23% 
на годишна база. той е 
доста над очакванията, 
такъв не сме виждали от 
2008 г. насам, коментира 
Стойкова. За година ква-

дратният метър в столи-

цата е поскъпнал с 270 
евро, но вече се вижда 
забавяне.
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накратко

Кубинският президент Мигел Диас-Канел (в средата) е на работно посещение в Алжир. След африканската 
държава обиколката му продължава в Русия, Турция и Китай по покана на лидерите им

СнимкаПоСолСтвонаРеПубликакуба

Конвой френски танкове  
пристигна в Румъния
всевернатанисъседкаеразположено
и„острието”насилитенанато

вторият конвой с френ-

ска военна техника, състоящ 
се от рота с танкове “Льок-

лер”, пристигна с железопъ-

тен транспорт до гара вои-

ла в окръг Брашов, съобщи 
румънското министерство 
на отбраната, цитирано от 
Аджерпрес.

военната техника е влязла 
в страната още в понеделник 
през граничния пункт кур-

тич в западния окръг Арад 
(на границата с Унгария). тя 
ще допълни военно-техниче-

ското оборудване на Бойната 

група на нАто (Battle Group 
Forward Presence-BGFP), раз-
положена в базата Чинку в 
окръг Брашов, посочва цити-

раният източник.
първият конвой с френ-

ска военна техника, състоящ 
се от бронетранспортьори, 
пристигна в румъния на 23 
октомври.

министерството на от-

браната напомня, че Бойна-

та група на нАто (BGFP) в 
страната бе съставена през 
месец май чрез трансформи-

рането на многонационални 

съюзнически елементи в рам-

ките на Силите за отговор на 
нАто, дислоцирани в север-

ната ни съседка.
по предложение на Фран-

ция, която пое ролята на рам-

кова страна, разположеният в 
румъния френски батальон, 
смятан за острието на Сили-

те на нАто с много високо 
ниво на реагиране (VJTF), 
сформира BGFP на румън-

ска територия, интегрирайки 
на ротационен принцип сили 
на Белгия и нидерландия. 
Бойната група допринася за 

засилването на военното съ-

трудничество на румъния с 
Франция и за укрепване на 
сигурността на евро-атлан-

тическото пространство в 
източния фланг. Сътрудни-

чеството със стратегическите 
партньори и съществуването 
на територията на страната 
на важни бойни структури 
спомагат за подобряването 
на отбранителния и възпи-

ращ капацитет в контекста на 
войната в Украйна и кризата 
в Черноморския регион, се 
отбелязва в съобщението.

още един заподозрян във връзка с бомбения атентат - 
Хюсам А.к. - е бил арестуван от турските сили по сигур-

ността, информира вестник “милиет”. медията се позовава 
на съобщение от Дирекцията по сигурността. Според него 
арестуваният е член на терористичната групировка кюрдска 
работническа партия (пкк) и свързани с нея кюрдски сили. 
продължава издирването на лицето Билал Хасан, за когото 
се твърди, че е избягал в България, но няма официално по-

твърждение.

Задържаха втори човек
за атентата в Истанбул

републиканската партия е спечелила 218 места, с които 
ще си осигури мнозинство в долната камара на конгреса на 
САЩ, предаде Би Би Си. Демократите ще имат контрола над 
горната камара - Сената. президентът Джо Байдън поздрави 
републиканците и заяви, че е готов да работи с всеки, незави-

симо от коя партия е, за да има резултати за американците.
междувременно пореден мегаспонсор на републиканска-

та партия обръща гръб на тръмп за президентската кампа-

ния.

Републиканците с 218 
места в долната камара

Жени от племето Аймара 
в Боливия са изкачили свещената 
планина Инка Пукара и се молят 
за дъжд. От септември в страната 
не е валяло и заради голямата суша 
хората не могат да засадят 
картофи, боб, моркови и грах

Частично недопустим 
е искът на ЕК за въздуха у нас

искът на ек за устано-

вяване на неизпълнение от 
България на решение на 
Съда на еС за нарушение 
на Директивата за качест-

вото на атмосферния въз-

дух е частично недопустим. 
поради това на страната ни 
не следва да се налага ед-

нократна глоба или дневна 
периодична имуществена 
санкция. Заключението 

е на генералния адвокат 
Джулиан кокот по иска, 
заведен през 2021 г.  

през 2017 г. Съдът е 
установил, че във всички 
зони и агломерации пре-

делно допустимите стой-

ности за прахови частици 
са системно и постоянно 
нарушавани. компетент-

ните органи не са създали 
планове за качество на въз-

духа, достатъчни за преус-

тановяване на това нару-

шение. 
през 2021 г. ек завеж-

да иск. първото основание 
е, че след решението от 
2017 г. праховите частици 
в страната продължават 
да са превишени. второто 
е, че България продължа-

ва да не изпълнява задъл-

женията си и не гарантира 

създаването на планове за 
качество на въздуха. 

Според генералния ад-

вокат не е изтъкнато пре-

вишаване на пределно до-

пустимите стойности след 
постановяването на реше-

нието на Съда. периодът не 
е обхванат от решението и 
няма как за него да се носи 
отговорност. Допустимо е 
само второто основание.

Мигрант се е удавил край 
гръцкия остров Кос

Един мигрант е загинал, а десет 
са били спасени край гръцкия остров 
Кос в Егейско море. Според показа-
нията на чужденците лодката е 
потънала, а на борда й не е имало 
други хора. Всички са мъже.

Малта обмисля 
да разреши абортите

Правителството на Малта ще 
предложи лекарите да прекъсват 
бременност, ако животът или 
здравето на майката са изложени 
на риск. В ЕС само там има пълна 
забрана на абортите. Всяка жена, 
която сама организира прекъсване-
то на бременността си, може да 
бъде осъдена на затвор, въпреки че 
от години не е повдигнато нито 
едно обвинение. 

Предсрочни президентски 
избори в Казахстан

В Казахстан ще има предсрочни 
президентски избори в неделя. Очак-
ва се настоящият лидер Касъм-Жо-
март Токаев да си осигури нов 7-го-
дишен мандат. Съперниците му са 
слабо познати личности. Той обеща 
да изгради “нов Казахстан”, да ли-
берализира правосъдната система 
и да пребори корупцията в богата-
та на петрол страна.

Освободиха хиляди 
норки от ферма в Охайо

Хиляди норки плъзнаха в щата 
Охайо, след като неизвестни лица 
нахлули във ферма, където ги от-
глеждат заради ценните им кожи, 
и ги освободили от клетките. Пре-
сичайки близките пътища, много от 
тях били прегазени. Ловци преслед-
вали друга част от бегълците. През 
2013 г. група, наричаща се “Фронт 
за освобождение на животните”, 
си приписа заслугата за освобожда-
ването на норки от ферма в окръг 
Ван Уърт. Не се знае дали тя е от-
говорна и сега.

Най-малко пет жертви при 
стрелба на пазар в Иран

Най-малко петима загинаха, а 
още толкова бяха ранени при стрел-
ба на един от пазарите в град Изе 
в иранската провинция Хузестан. 
Има загинали полицаи. Предполага 
се, че става въпрос за терористи-
чен акт.

Снимкабта
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Боян 
Бойчев

Преди дни певицата Рут Колева засне провока-
тивна фотосесия за модно списание. Разголена и 
разкрачена над костницата в мемориала на Април-
ското въстание в Перущица. 

Бруталната гавра с историческата памет пре-
дизвика буря от негативни коментари сред хората. 
Но и яростна защита от страна на бесните десни 
интелектуалци, които отново засвириха на фалши-
вите струни на антикомунизма. 

Самата певица обясни, че тя и екипът и нищо не 
са знаели за мемориалния комплекс. Това не може 
да бъде оправдание. Думата паметник идва от 
“памет”. И не върви на човек, занимаващ се с кул-
тура, да се гаври с културно наследство. В своята 
защита в социалните мрежи и електронните ме-
дии певицата използва заучени клишета за “кърва-
вия комунистически ботуш” и т.н.

Няма как да е иначе. В последните три десети-
летия бяха хвърлени много усилия и средства от 
чужди организации и техните глашатаи у нас за 
подмяна на историческата истина. Така бяха от-
речени антифашистката борба, Септемврийското 
въстание, турското робство стана присъствие, 
Баташкото клане се оказа “мит” и т.н. 

Провокацията на Рут Колева е диагноза на бо-
лното ни общество, в което сексът, голотата и 
пошлостта продават. Общество, в което идеали-
те изглеждат наивни, традиционните ценности 
- смешни, а героите и светлите личности от ми-
налото не се ценят или просто са забравени. Обще-
ство, в което миналото се отрича и младите поч-
ти нищо не знаят за него, нито се интересуват.

Рут Колева е добра певица. Слушал съм нейни 
песни. Играе го бунтарка, но всъщност бунтът й 
не е нищо повече от пиар. Като например “бунтов-
ните” размисли дали да се легализира марихуаната, 
за което тя горещо апелира, или не. Фундамента-
лен въпрос! Колко по-различен от реторичния “сво-
бода или смърт” на знамето на априлските въста-
ници. Или от Гео-Милевия “Прекрасно: но - що е 
отечество?”, когато под лозунга “Отечеството е 
в опасност!” е избиван народът. Или от вярата на 
антифашистите и комунистите, жертвали себе 
си в името на другите, вярвали безкористно и чест-
но в един светъл идеал. 

Провокацията е неотменна част от изкуство-
то. Но когато не е гавра с миналото, с паметта. 
Безсмъртната експресионистична поема “Септем-
ври” на Гео Милев също е провокация в изкуството, 
но и израз на достойна гражданска позиция. 

За едно певицата е права - че паметниците не са 
в състоянието, в което трябва да бъдат. Голяма 
част от тях са занемарени, изоставени, полуразру-
шени. Но причината за това е именно в отношени-
ето ни към миналото. В нихилизма, в отрицанието. 
В това, че допускаме паметници да бъдат цапани, 
изографисвани и ние да подкрепяме това като изли-
яние на “свободомислие”. 

Паметникът на трите поколения в Перущица 
обединява хора, живели в различни времена, с раз-
лични разбирания, но борили се и жертвали живо-
та си в името на това, в което са вярвали - свобода 
и по-щастлив живот.

Плескайки с четката по камъка, водени от по-
литически конюнктурни съображения, не се замис-
ляме, че някой друг иска да дойде там и да положи 
своето цвете на признателност.

Причината е, че си позволяваме да застанем ци-
нично разголени и разкрачени над историята.

Разкрачени 
над историята

Хроничнабедност
  �

Евгени ГАВРИЛОВ

 

Годишният темп на 
инфлация в България през 
последните няколко ме-

сеца бие четвъртвековни 
рекорди, показват данни-

те на нСи. пак според 
тях средният общ доход 
на човек от домакинство 
през третото тримесечие 
на 2022 г. е бил 2346 лв. и 
е нараснал с 21,1% спрямо 
същия период на м.г. Сред-

ният разход обаче е 2239 
лв. и се увеличава с 23,8%. 
така за година харчовете 
на човек от домакин ство 
са нараснали с 2,7% пове-

че от приходите му. 
традиционно най-го-

лемите разходи са за хра-

на. Ако през третото три-

месечие на 2021 г. човек 
от домакинство е харчел 
29,8% от парите си за хра-

на, то т.г. дава 30,2%. Хар-

човете за издръжка на 
дома (вода, ток, отопле-

ние, обзавеждане и др.) са 
на второ място и вземат 
19% от дохода, като този 
процент преди година е 
бил 17,4. в същото време 
пада делът на разходите 
за алкохол и цигари, за 
облекло и обувки, което 

означава, че потреблени-

ето се свива.
въпреки цялата им ус-

ловност, във всички класа-

ции, които ни заливат, има 
и доза истина. не прави 
изключение и едно от по-

следните издания на све-

товната класация за ръст 
на цените (Worldwide Cost 
of Living ) на Economist 
Intelligence Unit. в нея Со-

фия е втора по поскъпване 
на живота през последни-

те 12 месеца. проучване-

то сравнява над 400 цени 
на 160 продукта и услуги. 
Сред тях са хранителни 
стоки, дрехи, домакин-

ски консумативи, наеми, 
транспорт, комунални 
услуги. Според проучва-

нето в София цените на 

хранителните стоки за-

почват да се доближават 
до западноевропейските. 
нищо не се казва обаче 
за доходите. при тях за 
подобно доближаване и 
дума не може да става. те 
и в момента се различават 
4-5 пъти. А за ножицата 
между цени и доходи има 
понятие - бедност. 

У нас тя е свързана 
и с друг феномен - хем 
да работиш, хем трудно 
да свързваш двата края. 
размерите на бедността 
в България се запазват, 
независимо от ръста на 
икономиката и заплатите, 
сочат данните на статис-

тическата служба на еС. 
нараства относителният 
дял на хората с трудов до-

говор, чиито домакинства 
преживяват с доходи под 
линията на бедността. по 
данни на Световната банка 
преди 10 години този дял 
е обхващал 8% от всички 
заети, а най-често бедни 
са били ромите, жителите 
на селските райони, пен-

сионерите и многодетните 
семейства. оттогава у нас 
не се е променило нищо 
съществено - делът на 
работещите бедни дори е 
нараснал до 12%. освен 
това разликата в доходите 
на най-бедните и най-бо-

гатите у нас е пет пъти, 
при разлика два пъти в 
еС. и ножицата продъл-

жава да се разтваря. кое-

то показва, че бедността у 
нас става хронична.

анатолийстанкулов

оспорват
демокрацията

От стр. 1

в социалната комисия 
по предложение на пп 
отпадна гледането на За-

кона за семейни помощи 
за деца. великата соци-

ална програма, великите 
16 предложения за соци-

ална подкрепа на бедни, 
млади, деца и семейства 
се самоопроверга с това 
гласуване.

позволиха си отново да 
лепят етикети на статукво 
на партиите, които подкре-

пяме промени в изборния 
кодекс, и да се гнусят от 
тази ситуация, от това ста-

тукво. не се гнусят да гла-

суват със статуквото ГерБ 
и ДпС за износ за оръжия 
за Украйна, плащане сега 
и веднага на нови самоле-

ти. конкретният договор 
за новите самолети влезе 
в парламента и ще видим 
как ще гласуват. Значи не е 
проблем статуквото ГерБ, 
ДпС, пп и ДБ да поставят 

пред риск и да въвличат 
България във войната, но 
е статукво, когато БСп, 
ДпС и ГерБ гласуват по 
други закони. и сме шо-

кирани от две думи на г-н 
Христо иванов, когато в 
зала го запитахме за ре-

шението за войната и са-

молетите, той каза: “това 
е частно решение”. какво 
означава това? Български-

ят парламент, коалиция 
на войната, с партиите на 
статуквото ГерБ и ДпС, е 
частно решение? А въпро-

сът за изборния кодекс 
бил общосветовен.

от пп не искат разго-

вори с БСп за правител-

ство, независимо дали с 
втори или трети мандат, 
ако той дойде при нас. 
тяхна воля. ние не насил-

ваме никого и не се пред-

лагаме на никого. но да се 
знае отсега от българския 
народ кой ще провали 
възможността за редовен 
кабинет, работещ парла-

мент, спокойна зима, со-

циални плащания и гаран-

ции за икономиката - пп и 
ДБ с тези заявки блокират 
възможността.

и забележете каква 
е червената линия - не 
са чекмеджетата, не са 
кюлчетата, не е борба-

та с модела, дори не е и 
промяната в съдебната 
система, а смесеното гла-

суване, което е най-демо-

кратичното и отговаря на 
желанията на българския 
народ. това се превръща 
в червена линия и тази 
истерия вече буди все 
повече съмнения за ма-

нипулация на машинния 
вот. това не е нормал-

на реакция. Да, може да 
имаме различни позиции, 
но да поставяш това като 
червена линия пред бъде-

щето на България, да ле-

пиш етикети за статукво, 
но да участваш под друг 
формат със статуквото, 
да плашиш народа с про-

тести и контрапротести, 
това слага много големи 
въпросителни.

ние питаме дали да 
слагаме червена линия, 
уважаеми демократи, да 
си отмените решенията за 
оръжията, за самолетите, 
за всички решения, които 
бяха взети буквално десет 
дни след започването на 
парламента?

Днес се казва: “най-
важен ли е изборният ко-

декс?” Ами не е, по-важна 
се оказва коалицията на 
войната. Защото тя мина 
още преди десет дни. по-
важно се оказа да отхвър-

лят Закона за семейните 
помощи за деца, по-важно 
се оказа да отхвърлят об-

щото решение за приемане 
на бюджет за 2023 г. и да 
се изправят пред риск на-

истина да оставим хората 
на студ и глад. За нас пък 
тези неща са по-важни. 
така че нека всички малко 
да успокоят емоциите.
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Искам да 
накарам българите 
да обичат България
Вярвам,черастепоколение,коетонямадасевърти
вужасяващиякръготизборинаизбори,
казваизвестнатаактриса

ГЕРГАНАСТОЯНОВА:

Интервю на  
Надежда УШЕВА

n Гергана, остава ли 
Ви време за почивка с тази 
“хиперактивност”, особе-
но през последните годи-
ни? 

- има една притча за ме-

тача на лондонските улици. 
той единствен почиствал 
целия Лондон. когато го 
попитали как въобще има 
желание и мотив да излиза 
на работа, той отговорил: 
“никога не съм имал задача 
да измета целия Лондон на-

веднъж. Днес имам тези три 
улици, утре следващите три. 
и така работата ми спори.” 
та всичко е въпрос на до-

бро планиране. никога не 
движа едновременно всички 
проекти. и така всеки един 
намира своята аудитория в 
планираното време.

тази година навърших 
50. и реших - 50 процента 
от времето ще работя за пре-

храната на семейството си. 
останалите 50 посвещавам 
на различни каузи. тази го-

дина се включих в младеж-

кия фестивал “Спорт срещу 
агресия”. крайната ни цел е 
да се открият повече спорт-

ни клубове към училищата 
в страната. и втората - кам-

пания за създаване на сер-

тифицирани екоучилища в 
България. тези, които се 
записаха първи, трябва да 
покрият седем стъпки от 
изискванията, за да полу-

чат сертификати - саниране, 
озеленяване, енерго- и во-

доспестяване... освен това 
провеждам срещи с учени-

ци от цялата страна, които 
наричаме “Аз уча, аз мога, 
аз вярвам, аз знам”. вярвам, 
че с тези срещи децата ос-

ъзнават колко е важно да са 
любознателни, упорити, дис-

циплинирани. определяме 
правила, които не бива да 
нарушаваме като граждани 
на република България. като 
например при никакви обсто-

ятелства не говоря лошо за 
България. всеки път, когато 
мога, намирам варианти да 
кажа нещо добро за роди-

ната. редовно поддържам 
мястото пред дома си. рад-

вам се на всеки български 
успех. Уча съучениците си 
на родолюбие, човеколю-

бие, природолюбие. С де-

цата наричаме това миСиЯ 
роДинА. виждам невероят-

ни резултати от тези срещи. 
и това ме изпълва с вяра и 
надежда, че расте поколение, 
което няма да се върти като 
нас в ужасяващия кръг от из-

бори на избори.

ГЕРГАНА СТОЯНОВА е учила в 
СУ “Кирил и Методий” в Бургас с 
УПК плетиво. Паралелно се явява на 
изпити и в техникума за облекло в 
Карнобат. И завършва втора специ-
алност в средното си образование. 
Още тогава подготвя колекции, кои-
то печелят първи места на конкурси. 
През 1994 г. завършва ВИТИЗ с ма-
гистратура, специалност Актьорско 
майсторство за драматичен театър 
в класа на проф. Надежда Сейкова и 
доц. Илия Добрев. През 2000 г. създа-
ва предаването “Иначе” за БТВ, ко-
ето води до 2006 г. Стоянова става 
управител на ПК “Иначе”. Има роли 
в 27 филма за БНТ. През 2012 г. е 
водеща на “Малки истории” по БНТ. 
Води и ежедневното токшоу “Усе-
щане за жена” по TV7. Година и по-
ловина работи в МК като началник 
на политическия кабинет. Участва 
в стартирането на ТВ “Българе” 
със собствено сутрешно предаване 
“По-иначе с Гергана”. През 2018 г. е 
избрана за председател на Гилдията 
на актьорите, работещи в дубла-
жа. През 2019 г. грабва зрителите 
с ролята на д-р Поли Грънчарова в 
сериала “Откраднат живот”. През 
2021 г. играе в първата ни пиеса 
за дублажа “Гласове под наем” в 
Театър “Криле” и в моноспектакъла 
“Частица любов” на реж. Андрей 
Калудов, с която гостува в Лондон 
и Бирмингам. Печели “Икар” за “по-
стижения в дублажа” за ролите на 
Елиза и Мария във “Влад” и всички 
женски образи в “Убийство в Ори-
ент Експрес”.
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Искам да 
накарам...

n Разкажете повече за 
фестивала “Спорт срещу 
агресията”, в който деца 
стават посланици на спор-
та в училищата.

- За първи път се включ-

вам в проект от този тип! 
Смея да твърдя, че беше 
изключително успешен в 
рамките на тази година. 
проведохме го в три гра-

да - видин, Бургас и плов-

див. по време на проекта 
се организираха и семина-

ри с деца и младежи между  
15 и 29 г. темите бяха свър-

зани с начините за превенция 
на насилието и агресията. С 
помощта на квалифицирани 
лектори младите придобиха 
важни умения за самооценка 
и се запознаха с техники за 
справяне с проблема.

всички от “Спорт срещу 
агресията” имахме за цел 
да обвържем намаляването 
на агресията с даването на 
адекватен отговор на потреб-

ностите на младите хора, ос-

новните от които са намира-

не на подкрепа и създаване 
на чувство за значимост в 
общността и групата. осъ-

ществихме го с финансовата 
подкрепа на национална-

та програма за изпълнение 
на младежки дейности по  
чл. 10а от Закона за хазарта 
за 2022 г., министерството 
на младежта и спорта и фон-

дация “Борис Христов”.
n Деца и агресия звучи 

доста страшно. Защо тя 
съществува и сред най-
малките?

- множество са деклари-

раните инциденти и случаи 
с летален край, които ясно 
показаха, че въпреки мерки-

те и програмите проблемът 
продължава да съществува. 
в медийното пространство 
се отразяват основно нега-

тивни модели, което оказва 
допълнително въздействие 
върху представите на мла-

дите и обществеността като 
цяло и повишава толерант-

ността към агресия. различ-

ните й форми - физическа, 
вербална, кибертормоз, 
както и скритите пасивни 
форми и “немите” свидете-

ли са навсякъде около нас. 
мисля, че децата днес имат 
прекалено много неупотре-

бена енергия. ние навре-

мето във всяко училище 
имахме възможност да уп-

ражняваме различни спортове  
БеЗпЛАтно.

Децата, с които работи-

хме в проекта, бяха поста-

вяни в ролята на “ангажиран 
участник”, разпознаващ и 
противодействащ на фор-

мите на агресия. Убедени 
сме, че е много по-вероятно 
именно техните послания 
да бъдат чути и разпознати 
като “свои” от връстници-

те им. точно затова всеки 
участник получи сертификат  

поСЛАник нА Спорт 
СреЩУ АГреСиЯ! Финал-

ната цел е във всяко учили-

ще да има достъпни спортни 
дейности за всички деца, и 
най-вече за тези, които не 
могат да си позволят да за-

плащат тренировките.
n Един от начините да 

учим подрастващите на 
ценности са книгите. Спо-
делихте, че пишете детски 
приказки - как Ви хрумна? 

- това е един от проекти-

те, които задвижих в юби-

лейната си година. Спечелих 
субсидия от фонд “култура” 
за идеята си да запиша 4 пес-

ни с композитора Борис Ча-

къров. Започвайки работа с 
него, минахме през десетки 
варианти. и в крайна сметка 
решихме, че това трябва да 
са детски песнички, обеди-

нени в общ сюжет. Започнах 
да пиша текстовете, но неу-

сетно цялата приказка пот-

ръгна в стих.
получи се чаровна, мал-

ка, забавна история за живот-

ните в гората. Свраката пу-

ска клюка, че пролетта няма 
да дойде, ако те не почистят 
къщичките и бърлогите си. 
и започва голямото горско 
пролетно чистене. След това 
решихме да издадем книж-

ка с диск. но осъзнахме, че 
ще бъде недостатъчна тази 
история, затова сега пиша 
още две приказки с песнич-

ки към тях. никога не съм 
си представяла, че мога да 
си почивам по този начин -  
в компанията на мишле, 
врабче и пчелички.

n За тази година при-
ключи турнето на “Пее-
щи артисти”, в което сте 
водеща и пеете. То имаше 
голям успех. 

- Да, минаха концерти-

те в Стара Загора, Бургас и 
зала 1 на нДк в София. За 
първи път всички заедно се 
събрахме именно в Стара 
Загора. Аз съм човек, възпи-

тан да изпитва респект към 
авторитетите. много бързо 
респектът отстъпи място на 
обичта. ние самите не усе-

тихме как това се случва. 
когато приключи всичко и 
слязохме от сцената след 
третия бис, на никого не му 
се искаше да си тръгва. това 
е като да ядеш вкусно яс-

тие и изведнъж, преди да си 
приключил, да ти отнемат 
блюдото и да загасят свет-

лините на ресторанта. Зато-

ва с нетърпение очаквахме 
срещата ни в Бургас.

ние всички сме много 
заети и е истинско чудо, че 
успяхме да се стиковаме за 
цели три концерта. и, знае-

те ли, след финала в Бургас 
игор марковски, проду-

центът на проекта, получи 
съобщения от почти всички 
участници, че би било до-

бре да се събираме заедно 
и извън планираните дати 
за концерти! такава е сила-

та на творческата енергия и 
любов!

n Доколкото разбирам, 
досега не е имало такъв про-
ект, благодарение на който 
90 процента от артисти-
те за първи път излизат на 
сцена с оркестър...

- идеята е на игор мар-

ковски. това са само българ-

ски песни, писани от бъл-

гарски поети, музицирани 
от български композитори, 
с български аранжименти. 
признавам, че никой от нас 
не познава истинския мащаб 
на този проект. той е само в 
плановете на създателя му. 
и ние сме щастливци, че сме 
сред избраните. Участва ор-

кестър от 55 души с диригент 
Георги милтиядов. Актриси-

те койна русева, Стефания 
колева, милена маркова-ма-

ца, мая Бежанска, солистката 
на нашумелите в последните 
години мюзикъли от сцената 
на Софийската опера и балет 
весела Делчева, обичаната от 
екрана катерина евро.  нико-

лай Урумов, мариан Бачев, 
Александър кадиев, носите-

лите на “икар” за постижения 
в дублажа Даниел Цочев и 
Симеон владов. Любимецът 
от киното, театъра и телеви-

зионните предавания Дарин 
Ангелов. и звездите в коро-

ната на концерт-спектакъла 
орлин Горанов, мариана по-

пова, братя Аргирови, марги 
Хранова, орлин павлов. на  
1 ноември се присъедини-

ха Герасим Георгиев-Геро и 
Людмила Сланева, Людмил 
Ангелов и композиторът Ди-

митър вълчев. в нДк изнена-

дите бяха цели осем премиери 
на песни, които за първи път 
срещнаха своята публика.

n Хората Ви познават 
предимно като актриса и во-
деща, а ето че скоро записа-
хте чудесна песен със Симеон 
Владов по текст на Павел 
Матев. Означава ли, че пуб-
ликата ще Ви вижда вече в 
ново амплоа - на певица?

- не бих могла да сло-

жа определението певица 
до името си. пееща актри-

са - да. но знаете, че няма 
професионален актьор в 
България, който да не е учил 
пеене. Гласът е основна част 
от нашия работен инстру-

мент - тялото. разликата при 
мен е, че поднових уроците 

по пеене 25 г. след като за-

върших академията. и това 
ме изпълва с щастие! 

n Има ли тръпка? Под-
готвяте ли и други песни? 

- не просто тръпка, има 
трескаво вълнение, което не 
стихва и докато спя. Съну-

вам песните, които разуча-

ваме в час. в момента под-

готвяме танго, отново в дует 
със Симеон владов.

n Вашият глас стана 
един от най-разпознава-
емите и приятни за слуша-
не в България, включител-
но и с това, че направлява 
шофьорите на път...

- моят глас е пример 
какво може да се постигне 
с много труд. нито тембъ-

рът, нито дикцията ми бяха 
това, което са сега. това, 
което чуваме днес от гласа 
ми, е направено с 33 години 
старание и неистов труд. и 
в последните години актьор-

ската ми работа в сериали 
и предавания се превърна в 
реклама на гласа, който из-

веднъж стана разпознаваем. 
Дълго време се случваше да 
ме идентифицират само след 
като заговоря. 

n Една от последните 
Ви успешни роли, с които 
придобивате още по-го-
ляма популярност, е на  
д-р Поли Грънчарова в 
“Откраднат живот”. С 
какво ще запомните това 
предизвикателство?

- най-хубавото, което 
видях в този период, беше 
не само фантастичният 
творчески, но и технически 
екип на сериала. очарована 
съм от тези безупречни про-

фесионалисти. неслучайно 
много чужди продукции се 
снимат тук. не само по-из-

годните финансови условия 
са определящи. наистина 
имаме изключителна школа 
за киноекипи!

n Казахте, че подгот-
вяте нов моноспектакъл,  
в каква светлина ще Ви по-
каже той? 

- новият моноспектакъл 
ще бъде по-скоро биографи-

чен. пиша книга с разкази 
и все не мога да я завърша. 
За съжаление, няма шанс 
денонощието да увеличи ча-

совете си. Затова напредвам 
бавно, но упорито. надявам 
се догодина спектакълът да 

е факт.
n 2022 г. е юбилейна за 

Вас, изпълнена с различни 
творчески изяви и емоции, 
с нови хора и каузи. От по-
зицията на Вашата 50-го-
дишнина кое е най-важно-
то?

- в началото на година-

та си помислих: “Спокойно! 
вече си в средата на живо-

та си, в най-добрия случай. 
нищо вече не е на всяка 
цена!” иииииии... тогава за-

почнаха да се отварят въз-

можност след възможност. 
една от друга по-щури и 
привлекателни. и времето 
ми до края на годината ряз-

ко свърши. За догодина съм 
си обещала повече почивка. 

n Освен всичко остана-
ло, сте горда майка на две 
прекрасни деца - на какво 
ги учите, по какъв път ис-
кате да тръгнат?

- оставила съм и двама-

та да решават сами пътя, по 
който да вървят. Спокойна 
съм, че за основните цен-

ности няма как да се за-

блудят: труд, честност, лю-

бознателност, упоритост, 
доблест, чест и гордост! ис-

тински се гордея с тях. Яна 
учи в единбург - компютър-

ни изкуства, снимане, мон-

таж и пиар. А Боян трета го-

дина е ученик в Гимназията 
по изящни изкуства в София. 
изобщо не се интересуват от 
моята работа. Знаят, че съм 
малко по-активна и просто не 
се намирам често вкъщи. но 
явно съм заета. С нещо. Щом 
ме няма. това искам и за тях. 
Да си намерят нещото, което 
ще ги кара да летят, когато 
не са вкъщи.

n На фона на всички 
роли, изяви, превъплъще-
ния, каузи... с какво искате 
да Ви помни и свързва пуб-
ликата? 

- Ако ги наричаме публи-

ка - това предполага, че ня-

къде, в нещо са ме гледали. 
А бих искала всъщност да 
оставя следа като момиче-

то от Бургас, което успя да 
изживее живота си по най-
вдъхновяващия начин и до 
последната си минута вся-

чески се опитваше да напра-

ви България по-добро място 
за живеене. това искам аз. 
Да накарам българите да 
обичат България!

СнимкаВенелинГеорГиеВ
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Държа в ръцете си една прекрасна книга - и като 
оформление, и като съдържание. и търся отговор на 
въпроса: има ли “парапет за душата”? под това име 
издателство “Български писател” и “Славянска ака-
демия” представят на читателите новата стихосбирка 
на елка няголова.

книгата съдържа 88 стихотворения - едновремен-

но и класически, и модерни, но най-
важното - истински, носещи любов. 
те са обединени в пет цикъла, всеки 
от които започва “редове от личния 
дневник” на поетесата. “Стихотво-
рения изповеди с неочаквана образ-
ност, с интонации от шепот до вик. 
красиви и едновременно болезнени, 
апокалиптични картини, които те 
впримчват, всмукват те в силовото 

си поле. картини, в които не просто минават на за-
бавен каданс спомени от лично преживяното, а въл-
нуващ филм, в който сякаш е вграден онзи загадъчен 
“25-и кадър” за внушение на подсъзнателно ниво, но 
не за да зомбира, а за да облъчи с просветление, обич 
и милост”, казва в послеслова редакторът на книгата 
надя попова. 

имаме нужда от “парапет за душата”. особено в 
съвременния болен свят. Защото когато душата зали-
тне, трябва да има на какво да се опре.

Скъпи читателю!
 
В този брой на приложението за 

литература, изкуство и култура ще 
поемем по поетичните пътеки на Елка 
Няголова, която тази година имаше 
юбилей, и ще потърсим "парапет за ду-
шата" в новата й книга. "Не можем да 
си позволим Русия да се превърне в наш 
враг", казва поетът и публицист Илко 
Капелев в своите размисли за свобода-
та и оскотяването...

 
Приятно четене.

Поезия
отредактора

Сложно нещо е свобо-
дата... ето, идва ми наум, 
че Санчо панса никога не 
е бил свободен, защото в 
душата си непрестанно е 
бил зает с неопорочена-
та си преданост към своя 
господар. все пак свобо-
да ли е това да влизаш в 
"атака" срещу вятърни 
мелници с едно калпаво 
магаре и с окована душа... 
всичко е в душата, дра-
ги ми Санчо!... Ако тя не 
е свободна, в робство са 
всички гънки на мозъка 
ти... доколкото ги имаш...

За съжаление, 144 го-
дини след освобождение-

то от турско робство, ние 
не сме свободни - нито в 
душата си, нито в манта-
литета си. тъкмо напро-
тив, оскотяваме. оскотя-
ваме - при това не толкова 
бавно, а прогресивно и 
опасно... 

в наши дни все пове-
че "историци" от малкия 
екран се надпреварват да 
оспорват освободителна-
та роля на нашия истори-
чески освободител... ис-
кат да сринат паметника 
на Цар освободител, за-
щото сред неговата вой-
ска, която той изпратил 
да ни освобождава, имало 
и чужди военни части - 
финландци, румънци, по-
ляци, сърби и пр. трябва-
ло да се има предвид това 

(сякаш някой го отрича)... 
Ами там имало и българ-
ско опълчение (сякаш 
не се прекланяме пред 
паметта на българските  
опълченци всяка годи-
на). и въобще, изразяват 
"фундаменталното" си 
мнение тези "историци", 
трябвало най-после да се 
запитаме: празник ли е 
трети март или не?... 

обременени от "сра-
ма", че точно руснаците 
са ни освободили, от дос-
та реки принесоха вода 
някои лица, сред които 
немалко политици, за да 
окалят, да изопачат исто-
рическите факти. то днес 
въобще не е модерно да 
казваш, че някой те е осво-
бодил от робство. още 

повече, ако този "някой" 
е русия... но ние няма как 
да отречем, че сме били 
освободени. има нещо, 
което се нарича нацио-
нална памет. и ние тряб-
ва да я съхраним, като 
продължим да се прекла-
няме всяка година в деня 
на освобождението пред 
паметниците на паднали-
те за свободата ни.

Безкрайно цинично 
е да се твърди, че Алек-
сандър втори е изпратил 
своите солдати на война с 
аскера само от имперски 
интереси. Знаем от исто-
рията с какъв ентусиазъм 
от широките народни 
маси в русия е било по-
срещнато решението на 
императора за обявяване 
на война на турция. кар-
тини от онова време по-
казват как ликуват русна-

ците, че техните солдати 
отиват на война за свобо-
дата на своята по-малка 
сестрица - България. Съ-
щевременно това реше-
ние не е било никак леко, 
защото се е знаело с как-
ви нечовешки трудности 
е свързано прехвърляне-
то на руските войски на 
няколко хиляди киломе-
тра и последствията от 
войната... историческите 
факти са категорични: за 
свободата на България 
живота си дават над 200 
хиляди руски солдати.  

"ние не можем да 
си позволим русия да 
се превърне в наш враг! 
европейската политика, 
насочена срещу русия, 
няма бъдеще." тези думи, 
изречени от трибуната на 
50-ата мюнхенска кон-
ференция по сигурността 

от тогавашния германски 
външен министър Франк-
валтер Щайнмайер и ци-
тирани от международни 
агенции, би трябвало да 
отрезвят всички ония ме-
дийни "тръбачи", които 
сляпо и безпринципно на-
саждат омраза срещу ру-
сия. моя милост би пере-
фразирал: не можем да си 
позволим ние, българите, 
русия да се превърне в 
наш враг... не за друго, а 
просто защото русия от-
ново ще ни потрябва! 

русия е нашият естест-
вен съюзник. тя е най-го-
лямата православна дър-
жава, православни сме 
и ние. тя е най-голямата 
славянска държава, сла-
вяни сме и ние. Говорим 
на един език, свързват ни 
исторически мостове... 

ЕЛКА НЯГОЛОВА е родена в 
Добрич през 1952 г. Завършва 
филология в София. Член е на 
Съюза на българските писатели. 
Председател на Славянска акаде-
мия. Директор за Балканите на 
Международната асоциация на 
писателите. Действителен член 
на Академията за руска словес-
ност, на Академията за поезия, 
на Академията на руската лите-
ратура. Главен редактор на сп. 
"Знаци". Авторка на 20 поетични 
книги, публикувани в България, и 
още 11 книги, издадени в други 
държави. Носителка на много 
национални и международни 
литературни награди.

Стихотворенияотелканяголова

тематанаПисателя

Засвободатаиоскотяването
  �

Илко КАПЕЛЕВ

книгата

Парапетзадушата

Сънят
 В памет на Марина Цветаева

Върви пред мен. На двайсет метра. 
Привечер - вън и във сърцето.
И Тверски булевард се мести -
изпълнен до предел е целият...

Във друга някаква галактика
мистично крачи булевардът.
Провирам се. Нозе и лакти
препъват ме, кой както свари...

Печал. Тъй както може само
да е печално във Русия...
Палта. Очи. В тях - небеса.
И Господ, който дава сили...

Как ни веднъж не се обърна!
Марина! - идва ми да викна.
Не знам защо съм се разбързала.
Не мога с този сън да свикна...

По име казвам й в съня си,
но винаги добавям: “Вие”...
Безкрайно близка в свят навъсен!
Вълче - сърцето ми, все вие...

А Тя върви. Със равно темпо.
Всесилна в женската си слабост.
С брадичка горе. Без да стене.
Живот-пелин. Не се подслажда.

Марина! Крачка, ето - близо съм.
Догонвам я. Говоря с жестове.
Тя: “Стон стоит вдоль всей земли.”
И не попитах за въжето...

Есенносбогуване
“всичките поети на света не могат 
да излекуват раните, нанесени от 
                       политиците...”

                 Прочетено във Фейсбук

Без излишен багаж. 
          Със вързопче от циганско лято.
Със една неуместна 
          и възглупава даже усмивка.
Нещо важно си тръгна. 
          Или вятърът попиля го...
И сега нейде скита - 
          страшно недраго-немило!
Мина босо по цялата 
          излиняла земя. И човекът
не можа да познае ни лицето, 
          ни дълбоките стъпки.
Но след шумното дишане 

      се разнесе разтърсващ екот.
И тогава видяхме: не “То”. 
      А беше най-скъпото!
Паметта и дъха ни. 
      Едно ъгълче в глухото Време.
Две-три букви, разхвърляни. 
      Камък, от спомени тежък.
Една Яна, която 
      с чие ли наследство е бременна?!
И на Странджа палитрата, 
      с тези есенни горски оттенъци.
Беше нещо, такова - 
      като стих Иван Динковски. Като
тъмен белег от раждане - 
      сто живота не се изличава.
Беше дума от мама. 
      Беше кичур от татко - бакърен,
тъмно-рус и с отблясъци... 
      Беше песен, дълго мълчана.
И мълчана вода - 
      от дълбокото чак на земята ни,
дето бяга от кладенци, 
      от гранични бразди и огради.
После змей чуждоземен 
      посред дядова нива замята се.
После брат ми Ивайло 
      отдалече със плач се обади...
Нещо важно си тръгна. 
      Насред есен си тръгнаха вишните,
Дебелянови вишни - 
      изречеш и небцето изгаря!
Просто нашето ИМЕ си тръгна. 
      Някой каза, че е излишно.
Есен. Дъжд. И куцука 
      България...
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Днес ви представяме една млада 
българска писателка, която с дебютна-

та си книга “Живот по снимка” граб-

ва вниманието на родните читатели. 
Често нарича творбата си “червената 
книга”, с което още повече провокира 
интерес към нея. какво ли крие? Черве-

ният цвят си играе с въображението ни 
и ни кара да правим различни асоциа-

ции. но коя е Дора Стойнова - жената, 
провокираща подсъзнанието ни?

Родена е на 14 май 1990 г. в София. 
Започва творческата си дейност вър-

ху ръкописа “Живот по снимка” през 
декември 2018 г. по същото време за-

вършва обучението си в творческата 
академия “Заешка дупка” в направле-

ние “проза”, в класа на Алек попов, 
Георги терзийски и Дарин терзийски. 
Романът излиза от печат в първите дни 
на 2021 г. преди това пише разкази, ко-

ито засягат екзистенциални философ-

ски въпроси, но по нов и интригуващ 
начин. повечето й герои нямат имена, 
а самите разкази често са лишени от 
динамика и приличат по-скоро на кар-

тина, в която се преплитат образи и ко-

ято поставя много въпроси пред чита-

теля. Затова често ги нарича шеговито 
“впечатления в проза” или “Стихове в 
проза”. Сред любимите й стилистични 
похвати, фигури и тропи са оксиморо-

нът и парадоксът.
Извън литературните текстове, 

авторката разработва и научни пуб-

ликации като докторант към катедра 
“политология” в СУ “Св. климент ох-

ридски”. Работи в сферата на педагоги-

ката и психологията.
Изучава Гещалт терапия в БИГт. 

Завършва магистърската програма 
“образователен мениджмънт” в кате-

дра “педагогика”, Факултет по педа-

гогика, през 2017 г. и магистърската 
програма “международни отношения 
и проблеми на сигурността” в катедра 
“политология”, Философски факултет, 
през 2015 г. в същия университет. Ба-

калавърската й степен е по английска 
филология. научните й интереси са в 
областта на проблемите на сигурнос-

тта, педагогиката и литературата.
по време на обучението си в сред-

ното образование получава награда 
“Лауреат по български език и литера-

тура”.
в творческия й път, освен литера-

турата, присъства и танцът. Изучава 
класически и модерен балет в продъл-

жение на осем години.
като всеки млад човек, насочил се 

към света на литературата, няма как 
да не я попитаме защо е започнала да 
пише? “Истината е, че нямам отговор 
на този въпрос, не си спомням защо 
съм започнала да пиша. мисля, че 
всичко беше като вълнение в начало-

то. Бях още ученичка (доста затворена, 
направо същински интроверт бях по 
онова време). може би моят начин да 
преживявам хората беше чрез писане-

то.”
както при повечето хора, перото й 

“дава усещане за живот, но не живота, 
който живеем, а един по-различен жи-

вот. И някак по-пълнокръвен. Живот, 
в който всяко камъче или липсата му 
са от значение. Живот, който се сътво-

рява от белия лист и който, колкото и 
да мислиш, че е продиктуван от света 
на въображението, винаги се измъква 
между пръстите ти като парче коприна 
и никога не знаеш какво ще се случи”, 
замечтано обяснява младата авторка.

вероятно не са малко тези, които 
усещат, че имат дарба, имат какво да ка-

жат, умеят да се изразяват чрез думите, 
но... нямат смелостта да направят тази 
малка, но решителна, крачка и да зане-

сат ръкописа си в някое издателство. А 

дали Дора трудно се е престрашила да 
го направи? “не, категорично не. това 
беше моя мечта, а аз имам навика упо-

рито да следвам мечтите си. За мен да 
издам книга беше като да дам живот и 
си спомням, че нямах търпение това 
да се случи, макар сега да ми липсват 
много героите ми. те тръгнаха по своя 
път и мога единствено да се надявам да 
оставят своя отпечатък у читателите, 
които предстои да срещнат. И знам, че 
той няма да бъде един и същ, че всеки 
ще ги види и възприеме според своята 
собствена житейска история, но имен-

но това ме радва най-много.”
като човек, който е учил толкова 

различни неща предполага, че може 
да включи различни елементи в бъде-

щи творби. “но не развитите и науче-

ни теории, а хората, които срещнах по 
пътя си. контактът е богатство за мен, 
а да познавам толкова много личности 
с различни интереси, всеки влюбен в 
своята наука, готов да открехне душата 
си пред мен, докъдето е готов и желае 
да направи това, разбира се, ето това е 
безценно.”

И обещава да продължи да се за-

нимава с това, което прави. обожава 
писането във всяко едно негово изме-

рение. “обикновено в ежедневието си 
рядко се обръщаме към думите по на-

чина, по който го правим чрез написа-

ното. Имам усещането, че пропускаме 
многоликостта им, а красотата им за 
мен се крие именно там”, уверява ни 
тя. И ни разкрива малко за бъдещите 
си планове: “в момента работя над 
една научна разработка, която се надя-

вам скоро да защитя и също да държа 
топла, топла, излязла от печат, както 
се казва. в нея се засягат доста важни 
въпроси за България, европа и света 
като цяло, които, обаче, за съжаление, 
ние често пренебрегваме. Става въпрос 
за проблемите на радикализацията и 
тероризма. въпросът какво подтиква 
един човек, независимо е мъж, жена 
или дете към екстремизъм винаги ме 
е вълнувал. настръхвам, само като си 
помисля, каква е тази сила, която може 
да накара човек да убива в името на 
идеология.”

единствен проблем, пред който е 
изправена, е, че от издателството не 
са поели ангажимент с разпростра-

нението на романа й. всеки, проявя-

ващ интерес към творбата, може да се 
свърже с нея по електронната й поща: 
dora_90@abv.bg.

  �
Таня ГЛУХЧЕВА

Писането дава усещане  
за живот, който  
е по-пълнокръвен
Имамнавикаупоритодаследваммечтитеси,категоричнаеДораСтойнова

СнИмкИЛИченархИв

- Кое е любимото ти цвете? - по-

пита го тя.
- Роза - отвърна той, притворил 

очи от надигащия се в него екстаз.
- Тогава сега ще ти подаря една роза 

- каза тя и започна нежно да рисува 
цветето на любовта по устните му. 
Езикът й правеше умели извивки, така 
че ако действително оставяше следи, 
между вплетените им езици щеше да 
поникне най-съвършената степна роза.

- А сега ще ти подаря цвете, изтъ-

кано от нишките на вятъра - каза тя. 
И, повтаряйки името му безспир, за-

почна да рисува напъпила млада роза 
в ухото му.

- Миро, Миро, Миро...
Вибрациите от името му отекваха 

в полупразната, тъмна и тясна стая 
и носеха посланието на най-красивата 
дума; гъделичкаха ухото му...

Вратът му се изви назад под на-

пора на удоволствието, зъбите му се 
оголиха, беше целият потен...

откъсотромана„Животпоснимка”:
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n Г-жо Димитрова, 
какво се случи на това 
дълго заседание на прав-
ната комисия?

- правната комисия за-

почна работа в сряда сле-

добед в 14,30 ч. и приклю-

чи в четвъртък сутринта в 
8 ч. трябваше да гледаме 
на второ четене всички 
предложения, направени 
между първо и второ че-

тене по изборния кодекс. 
работихме цяла нощ. 

n Разбираме, че повече 
от 500 поправки е имало, 
това е много голям обем 
от работа. 

- Да, с преходните и за-

ключителни разпоредби - 
около 500 члена. нямаше 
навсякъде предложения, 

но когато има направено 
такова, то обикновено не 
касае само един член. на-

пример предложението за 
преброителните центрове, 
каквото бяха направили 
от ДБ, няма как да е свър-

зано с един член, а трябва 
навсякъде, където има гла-

суване, да се включи про-

мяна. наистина обемът от 
работа беше много голям. 

n Кои промени касаят 
връщането на хартиена-
та бюлетина, която ще 
действа успоредно с ма-
шинното гласуване? Как-
ви защити от манипула-
ции има? Целият народ 
беше отвратен от избор-
ните машинации, които 
ставаха с хартиените 
бюлетини преди.

- като вносители на за-

конопроекта, ние от “БСп 
за България” предложи-

хме, освен машинното гла-

суване, да има възможност 

да се гласува и на хартия, 
т.е. избирателите сами 
да изберат начина си на 
гласуване. поради много 
причини. една от тях е, че 
хората не вярваха на ма-

шините, отделно е и при-

теснението им от самата 
машина.

независимо как се гла-

сува - на машина или с 
хартия, всички бюлетини 
ще се броят. не както беше 
досега, да се доверяваме на 
един протокол, който из-

лиза от машината, и един 
протокол, който е чрез 
броене на хартиени бюле-

тини. Ако имаше проблем, 
се сумираха резултатите 
от двата вида избор. Знаем 
също, че на хартия се гла-

суваше в секциите, където 
има по-малко от 300 изби-

ратели. 
новото в случая - става 

въпрос за броене на всич-

ки бюлетини. и с това е 

свързано и другото ни ва-

жно предложение - досега 
имаше препоръки и в из-

борния кодекс беше запи-

сано, че при гласуването 
на машини би следвало да 
се преброяват отрязъците, 
което, за съжаление, досе-

га не се правеше. 
n А видеонаблюдение 

в стаите за гласуване 
ще има ли? Разкажете 
ни малко повече, защото 
знаем какви ги вършеха 
досега от определени пар-
ламентарно представени 
партии. 

- едно от предложени-

ята ни е, вместо кабина за 
гласуване, да има преграда 
или параван. За видеонаб-

людението - става въпрос 
за момента на броенето, 
т.е. от всяка точка на све-

та да може онлайн да се 
наблюдава в произволна 
секция начина на броенето 
на гласовете. това е про-

зрачност и всеки, който 
се интересува как протича 
преброяването на гласове-

те, може да го види. 
n Как реагираха от 

“Продължаваме промя-
ната” и от другите пар-
тии, които не искат хар-
тиена бюлетина, а вече 
започваме и да ги подо-
зираме защо не я искат? 
Те дори поставиха това 
като преломен момент в 
отношенията си с БСП.

- може би тази продъл-

жителна работа на комиси-

ята се дължеше на факта, 
че колегите от “продължа-

ваме промяната” бяха мно-

го активни в дебатите и по 
никакъв начин не искаха 
да има гласуване с хартия. 
но мисля, че се получи 
смислен дебат. работата 
ни приключи с успех на 
ниво правна комисия и се 
надявам същото да се слу-

чи и в пленарната зала.

МаяДиМитрова:

Занапред всички 
бюлетини ще се 
броят
Свидеонаблюдениеотвсякаточканасветаможе
дасепроследипреброяванетонагласовете,
казвадепутатътот“БСПзаБългария”,член
направнатакомисиявНароднотосъбрание

Интервю на  
Нора СТОИЧКОВА, БСТВ

“в изборите, в които се гласу-

ваше изцяло машинно, проличаха 
несъвършенствата на този тип гла-

суване и точно с този тип машина. 
поради тази причина смятаме, че 
по-справедливо и национално от-

говорно е да въведем смесеното 
гласуване, което да позволи на все-

ки български гражданин да гласува 
така, както иска, и така да повишим 
избирателната активност.” това за-

яви заместник-председателят на пГ 
“БСп за България” Атанас Зафиров 
в ефира на евронюз България.

в предаването “Добро утро, 
европа” социалистът изрази съ-

жаление, че в момента не се водят 
дебати по бюджета поради това, 
че служебното правителство не е 
внесло такъв за следващата година. 
“и въпреки това, и така внесен за-

конопроектът позволява да се пра-

вят промени между първо и второ 
четене. и се надявам в тази посока 
да бъдат концентрирани усилия-

та на ресорните комисии и народ-

ните представители. А и на един 
смислен дебат в зала със съответ-

ните предложения. ние от “БСп за 

България” сме готови с тях и ще 
направим всичко възможно, за да 
осигурим достатъчно средства за 
следващата година за българските 
граждани, така че по-лесно да пре-

минат през кризата”, коментира За-

фиров.
по темата за съставяне на пра-

вителство социалистът заяви, че 
БСп ще се включи в разговори за 
втория мандат, ако бъде поканена 
от “продължаваме промяната”, на 
които ще постави своите политики 
и ще търси пресечни точки. “надя-

вам се на разумен диалог, какъвто 
демонстрират политическите сили 
в последните седмици. вижда-

те редица срещи по събирателни 
теми между парламентарно пред-

ставените партии, които показа-

ха, че може да бъде намерен общ 
език”, добави депутатът.

като най-важни задачи на леви-

цата в парламента Атанас Зафиров 
посочи приемането на бюджет със 
силен социален пакет, повишаване 
на доходите и минималната работ-

на заплата, приемането на закони-

те по плана за възстановяване и 

устойчивост и съставянето 
на редовен кабинет.

“третият мандат е на-

товарен с много очак-

вания. Ако той дойде 
при нас, ще поло-

жим всички усилия 
за съставяне на 
п р а в и т е л с т в о . 
Смятам, че сега 
ситуацията е по-
различна и този 
път като че ли 
б ъ л г а р с к о т о 
общество не 
е склонно 
на повече 
о т л а г а н е . 
партията, 
която получи третия мандат, трябва 
да подходи много внимателно, отго-

ворно и на висотата на тези очаква-

ния”, каза Зафиров.
народният представител от “БСп 

за България” коментира инцидента 
с падналата ракета в полша така: 
“един изключително неприятен ин-

цидент, който, за съжаление, завър-

ши и с жертви. винаги когато има 

ж е р т в и , 
трябва да има отговорност. Затова 
в момента вървят много динамични 
процеси по разследване и устано-

вяване на причините. Хубаво е, че 
всички страни проявиха сдържа-

ност и умереност по отношение на 
конфликта. това е най-важното - да 
не се вземат прибързани решения, 
да има разум и деескалация.”

атаНаСЗафиров:

Ще положим всички усилия 
за по-леко преминаване 
през кризата
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в катар франция ще защи-
тава световната корона, което 
няма да е лесно с оглед на кон-
тузените. Големият отсъстващ е 
италия. европейският шампи-
он пропусна да се класира ди-
ректно за форума, заради което 
му се наложи да играе плейофи. 
там отпадна след сензационна 
домакинска загуба от северна 
македония.

България също няма да 
участва. Националите ни не са 
се класирали на голямо първен-
ство вече 18 години, а на светов-
но не сме стъпвали от франция 
1998. и нито един футболист, 
играещ в България, няма да се 
подвизава на мондиала.  

За сравнение - португалия 
с кристиано роналдо прескочи 
плейофите и заслужи място на 
мондиал 2022, където ще бъде 
и другият голям - Лионел меси 
с аржентина. 

За седемкратния кавалер на 
“Златната топка” меси фавори-
ти са Бразилия, франция и ан-
глия. Бълхата не смята, че ще 
успее да поведе “албиселесте” 
към мечтания трофей. аржен-
тина стартира във вторник сре-
щу саудитска арабия, а в гру-
пата са още мексико и полша.

“попаднахме в добра гру-
па. Надяваме се да стартираме 
добре и постепенно да се под-
готвяме за всеки следващ мач. 
колкото повече двубои изи-
граем и колкото повече време 
прекараме на терена, толкова 
по-добре ще се разбираме”, каз-
ва Лео.

световното ще бъде послед-
ното с 32 отбора. На следващо-

то - през 2026-а, на което ще 
домакинстват канада, мексико 
и саЩ, шанс да участват ще 
получат 48 държави. а това е 
всяка пета от членуващите във 
фифа.
Схемата е стандартна

за този мондиал - осем групи от 
по четири тима. първите два от 
всяка група продължават към 
фазата на директните елимина-
ции. там ще играят първи сре-
щу втори, а двойките ще бъдат 
съставени, както следва: тези от 
Група а срещу тези от Група в, 
C срещу D, E срещу F и G сре-
щу H.

абсурдите около предсто-
ящото световно продължават с 
актуализирането на цените, ко-
ито феновете ще трябва да пла-
щат. сред най-големите при-
теснения на привържениците е 
какво ще се случва с алкохола. 
в страната той не е забранен, но 
законът позволява да се консу-
мира само на определени места. 
това ще става в т.нар. фензони, 
в които дошлите заради све-
товното туристи ще могат да 
гледат мачовете и да пият бира. 
това обаче няма да е евтино 
удоволствие. Домакините въве-
доха в продажба билети за въ-
просните зони и никой няма да 
може да влезе и да гледа мачове 
без билет. 

“Champions Sports Bar” в 
хотел Marriott в Доха определи 
цена от 1000 риала (около 270 

евро) за достъп до гледане на 
1/2-финалите и финала с ваучер 
за три напитки. с него фенове-
те ще могат да избират между 
две марки бира и чаша вино. 
мачовете от груповата фаза са 
по-евтини - 50 евро. Но ако фе-
новете искат повече напитки, 
всяка следваща ще струва по 
100 евро.

Данък върху греха

Цените на алкохола в катар 
са сред най-високите в света за-
ради т.нар. данък върху греха. 
това е налог, с който се обла-
гат със 100% стоки или услуги, 
които се смятат за вредни за 
обществото - тютюн, алкохол, 
енергийни и безалкохолни на-
питки с добавена захар и хазарт. 
основната цел е да се намали 
потреблението на вредни стоки 
и да се увеличат държавните 
приходи.

сериозни притеснения пре-
дизвика информацията, че без 
билет и място във фензоната 
или на самия стадион феновете 
може да не намерят къде да гле-
дат мачовете. Защото в катар 
те ще бъдат излъчвани само по 
платени канали.

Глоба за препродажба 
или размяна на билети

министерството на правосъ-
дието на катар излезе с офици-
ално съобщение, че всеки, кой-
то “издава, продава, препродава 
или разменя” билети за мачове, 

без разрешение от фифа, ще 
бъде глобен с 67 000 евро. “Би-
лети, които са прехвърлени не-
позволено, не са валидни и мо-
гат да бъдат анулирани по всяко 
време без предизвестие. всеки 
опит за прехвърляне на билети е 
в нарушение на условията за из-
ползване на пропуските и може 
да доведе до граждански и нака-
зателни глоби и санкции”, гласи 
съобщението.

Нощувки под звездите

много от феновете няма да 
бъдат в хотели, а в т.нар. Fan 
villages - контейнери в пустиня-
та с фиксирана цена от 200 евро 
на нощувка. стотиците контей-
нери бяха поставени в пустиня-
та заради огромния недостиг на 
леглова база в страната.

и въпреки това много от 
страните участнички съобща-
ват, че стотици фенове са от-
менили пътуванията си заради 
скъпия престой в катар и хаоса 
около най-странното световно 
първенство.

футболистите обаче ще 
имат честта да играят на едни 
от 

най-модерните 
стадиони в света 

откриването ще бъде с мача 
между домакините и еквадор в 
неделя. Двубоят ще е на 60-хи-
лядния “ал Байт”.

седем от осемте съоръже-
ния са построени от нулата, 
като другото също е преустро-
ено. след първенството около 
половината седалки на шест от 
стадионите ще бъдат демон-
тирани и изпратени в развива-
щите се страни, а седалките на 
седмия ще бъдат напълно де-
монтирани. само един от ста-
дионите ще остане за ползване 
от местните отбори.

всички осем стадиона ще се 
захранват от ферма за слънчеви 
панели и ще имат климатици.
Финалът на 18 декември 

ще е на ст. “Лусаил”, който е с 
капацитет от 80 000 души. аре-
ната е в центъра на новия град 
със същото име. той е построен 
за 33 милиарда британски лири 
и може да даде дом на 200 000 
души. след шампионата стади-
онът ще се превърне в общест-
вен център на училища, магази-
ни, здравни клиники и спортни 
съоръжения. местата за сядане 
от горния етаж ще станат част 
от открити тераси за нови до-
мове.
Големите отсъстващи

Най-скъпата единайсе-
торка, която няма да вземе 
участие в катар, струва точно 
493,5 милиона евро, изчис-
лява порталът transfermarkt. 

Големият липсващ е ерлинг 
Холанд. Норвежецът не успя 
да помогне на родината си да 
излезе от групата, в която бяха 
още Нидерландия и турция. 
асът на ман сити е оценяван 
на колосалните 170 милиона 
евро.

аут са още Давид де Хеа, 
серхио рамос и тиаго алкан-
тара (исп), матс Хумелс (Гер), 
фикайо томори (анг), Н’Голо 
канте, пол погба, кристофър 
Нкунку и приснел кимпембе 
(фр), Диого Жота (пор),  робер-
то фирмино (Бра) и мохамед 
салах (ег).

Англия, Бразилия и 
Франция със селекции за 

над 1 милиард евро

Най-скъпият отбор на пър-
венството е този на англия. 
селекцията на Гарет саутгейт 
възлиза на 1,26 милиарда евро. 
Заедно с англичаните само на-
ционалните отбори на Бразилия 
(1 141 920 000) и франция (1 
082 380 000) струват повече от 
милиард евро.

според експертите англий-
ският национален отбор стру-
ва повече от общата стойност 
на селекциите на австралия, 
саудитска арабия, коста рика 
и домакина катар. 

Четвърти е тимът на пор-
тугалия с 937 040 000, пред 
испания - 901 940 000, Герма-
ния - 885 600 000, аржентина 
- 633 100 000, Нидерландия - 
587 000 000. Белгия и уругвай 
запълват топ 10.

Хиляди починали?

 енигма е колко гастар-
байтери са починали около 
строежите в катар през по-
следните десет години. Дър-
жавата е обект на сериозна 
критика от международните 
правозащитни организации за 
начина, по който се отнася с 
тези работници. Британският 
вестник “Гардиън” твърди, че 
над 6500 работници от индия, 
пакистан, Непал, Бангладеш и 
Шри Ланка са починали при 
изграждането на обектите за 
мондиала. според правоза-
щитници голям брой от тях са 
пристигнали в страната имен-
но заради подготовката за 
световното.

Дни преди старта на Мон-
диала президентът на ФИФА 

Джани Инфантино призова 
Русия и Украйна да прекратят 
огъня по време на Световното. 
Той отправи посланието пред 

лидерите на страните от Г-20 
и добави, че турнирът може 

да служи като платформа за 
постигане на мир. Очаква се 

той да бъде гледан от близо 5 
милиарда души.

Най-скъпият 
Мондиал
Запоследно32отборавбитказаСветовнатакупа

Марин МИЛАШКИ Най-скъпият Мондиал започва в неделя в Катар. Арабите 
инвестираха в организацията повече от $229 милиарда. 
Всичко е построено от нулата, защото спортна инфра-
структура липсваше. За сравнение - Мондиал 2018 в Русия 
струваше $14 милиарда. И тогава сумата беше рекордна. 
Според експерти този шампионат ще бъде по-скъп от 
всички 21 Мондиала, взети заедно. 
Инфраструктурните проекти, реализирани откакто 
емирството бе избрано за домакин, възлизат на над $200 
милиарда. Сред тях са ново метро, международно летище, 
около 100 нови хотела, нови пътища и тематични паркове. 
Повечето инвестиции са част от мащабен проект, наречен 
“Национална визия за Катар 2030”.

Стадион “Лусаил”, където 
ще бъде изигран финалът

С
н

и
м

ка
Б

Та

СнимкаБнР

Джани Инфантино (в средата) очаква поне 
5 милиарда да наблюдават Мондиала в Катар
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лилия марави-

ля, Силвия петкова, 
емил марков и иван 
Бърнев влизат в бу-

рни отношения “по 
съседски” в новата 
комедия “Съседите 
отгоре” (Sentimental). 
адаптацията на ед-

ноименния испански 
филм от Сеск Гай ще 

дебютира на българ-

ската театрална сце-

на през режисьорския 
поглед на емил мар-

ков на 3 декември в 
“Theatro отсам кана-

ла”. продуцент на 
спектакъла е Artvent, 
научи Дума от та-

тяна павлова.
Сюжетът ни пре-

нася в дома на ана 
и Хулио (Силвия 
петкова и иван Бър-

нев), които са заедно 
от години. времето 
и рутината обаче са 
ги отдалечили види-

мо необратимо. До-

като не се нанасят 
в нов апартамент... 
апартамент, в който 

постоянно се чуват 
викове и стонове от 
горния етаж. може 
би от ревност, може 
би от завист и коп-

неж за по-пикантен 
живот, но тези звуци 
се превръщат в обект 
на постоянни споро-

ве между ана и Ху-

лио.
Без да предупре-

ди съпруга си, ана 
кани съседите отго-

ре (лилия марави-

ля и емил марков) 
на гости. вечерта се 
превръща в комичен 
сблъсък между сек-

суалната разкрепо-

стеност на съседите 
отгоре и “стандарт-

ния” начин на общу-

ване и живот на Ху-

лио и ана. избухва 
емоционална буря от 
взаимни обвинения, 
в която излизат наяве 
скрити недоволства и 
потиснати желания.  
 а едно “неприлич-

но” предложение 
взривява всичко.

авторът на ко-

медията с пет номи-

нации за наградите 
“Гоя” Сеск Гай пише 
сценария, вдъхно-

вен от шумната си 
съседка от горния 
етаж. подобно на 
своите герои, той и 
съпругата му също 
влизат в редица спо-

рове, докато обсъж-

дат какво се случва в 
апартамента над тях. 
“Съседите отгоре” 
е комедия с остър и 
прям диалог, игра на 
думи и поредица ко-

мични ситуации. а 
страхотният актьор-

ски състав успява да 
даде живот на герои, 
в които мнозина ще 
видят черти от себе 
си. 

премиерата на  
3 декември в “Theatro 
отсам канала” е раз-

продадена, а нова-

та дата в София е  
14 декември. пред-

стоят премиери във 
варна (6 декември), 
Бургас (17 януари) и 
пловдив (27 януари).

Среща със Симеон Идакиев  
в „КаРе-Арте” в София

В навечерието на рождения си 
ден - 27 ноември, един от най-сла-
дкодумните разказвачи, неуморим 
пътешественик, автор на книгите 
“Омагьосаните острови”, “От 
Олимп до Тибет”, “Мечта по Юж-
ния кръст” и др. - Симеон Идакиев, 
ще се срещне с любители на пъте-
шествията и приключенията. В 
бар-галерия “КаРе-Арте” в София 
на ул. “Парчевич” 36 на 23 ноември 
от 18,30 ч. ни очакват незабравими 
разкази за далечни земи, много изне-
нади и срещи с приятели. “След всяко 
пътуване човек спира - сякаш завина-
ги. До деня, в който прочита пасаж 
за кораб с войници, които пият сво-
ето небе, или чува легенда за безнога 
птица, която се храни с небесна роса 
и никога не каца на земята...”

СнимкаЛиченархив

Българо-немска изложба 
скулптура и инсталация 
показва галерия „Финес”

“Изток Запад” е последната 
изложба от програмата на София 
хартиен арт фест 2022. След пред-
ставянето на разнообразни експози-
ции в най-големия раздел - Биенале за 
хартиено изкуство, сега фокусът е 
върху скулптурата и инсталацията. 
Експозицията, която може да се раз-
гледа до 3 декември в столичната гале-
рия “Финес” (ул. “Христо Белчев” 17), 
представя селекция от автори, които 
се вълнуват от тримерните възмож-
ности. Същевременно дава началото 
на дългосрочен обменен проект между 
България и Германия, който ще продъл-
жи и в следващите няколко години с 
пътуващи формати в двете държави. 
Изложбата “Изток Запад” цели да по-
стави въпроса за определени аспекти в 
скулптурата и инсталацията не само 
в зала, независимо че конкретната из-
ложба е с по-камерни произведения, 
вписани в галерийната среда. Гостува-
щи автори са Верена Фрейдрих, Ирене 
Хопенберг и София Нордман. Селек-
цията представя 17 творци от двете 
държави.

накратко

натозиденсародени

СнимкаГаЛерия“ФинеС”

ДИМИТЪРНАЙДЕНОВ(ДЖИМИ),
медиенипиарексперт
ЛЮБЕНГЕНОВ,председател
наСъюзана
българскитехудожници
ВЕЛИЧКИЕПИСКОПСИОНИЙ,
игуменнаТроянскияи
наБачковскияманастир
Чл.-кор.ЦАНКАЦАНКОВА,
юрист,бивш
конституционенсъдия

Световно признатият 
оперен певец калуди калу-

дов води майсторски клас за 
млади оперни певци в Стара 
Загора (14-27 ноември). Зани-

манията се провеждат в зала-

та на регионалната библиоте-

ка “Захарий княжески” всеки 
ден от 10 до 20 ч. майстор-

ският клас ще завърши с га-

лаконцерт на участниците на  
27 ноември от 19 ч. на сцена-

та на Старозагорската опера. 
в майсторския клас на 

маестрото, организиран 
от Старозагорската опера 
и включен в програмата на 
тазгодишното издание на 
Фестивала на оперното и ба-

летното изкуство, участват 
12 млади оперни певци от 
България, полша, украйна 
и китай. в рамките на две 
седмици младите таланти 
имат възможност да работят 

с калуди калудов върху сво-

ята вокална техника, стил и 
интерпретация. корепетитор 
на курса е пианистът и ком-

позитор мирослав Георгиев. 
още от първия ден калуди 
калудов планира да насочи 
своето внимание към под-

бора на репертоара, с който 
младите певци да се изявят 
във финалния галаконцерт. 
това, че на този курс разпо-

лага с богата палитра от гла-

сове, ще му позволи да под-

готви атрактивна програма 
от арии, дуети и ансамбли. 
Самият калуди калудов ще 

участва в концерта със сво-

ите ученици на 27 ноември, 
научи Дума от Сийка ла-

пачка, пиар на До Стара За-

гора.
калуди калудов се за-

нимава с вокална педаго-

гика повече от 25 години. 
Започва много рано - в го-

дините на своята най-актив-

на международна певческа 
кариера, и установява, че 
вокалната педагогика го 
увлича все повече и му дос-

тавя огромно удоволствие. 
признава, че тази работа 
е много по-изтощителна в 

Калуди Калудов  
с Майсторски клас  
в Стара Загора
именитият
оперенпевец
щеучаствав
галаконцерта
намладите
таланти
на27ноември

СнимкаДОСтараЗаГОра

Испанската кинокомедия „Съседите отгоре”  
с премиера на театралната сцена у нас

СимкаиванерменкОвЗаArtvent

сравнение с основната му 
професия на оперен певец, 
но пък удовлетворението от 
нея е несравнимо. от някол-

ко години работи и по сери-

озен изследователски труд, 
свързан със спецификата и 
особеностите на човешкия 
глас, на пеенето и тънкости-

те и тайните на вокалната 
педагогика. в теоретичната 
си разработка маестрото 
излага своите лични наблю-

дения и изводи, които се 
базират на натрупан практи-

чески опит в продължение на  
30 години. 

калуди калудов е правил 
майсторски класове в Бълга-

рия, полша, Финландия, ру-

мъния, украйна и дори в да-

лечна Бразилия. Щастлив е от 
постиженията на своите уче-

ници, някои от които с много 
успешна световна кариера. 
Гордее се, че именно най-ус-

пелите, с които продължава 
да бъде в близък контакт, са 
участвали в първите майстор-

ски класове, които органи-

зира и провежда в родния си 
град варна. 
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес събота неделя понеделник

слабдъжд слабдъжд кратъкдъжд облачносдъжд

максимални максимални максимални максимални

05.55 денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 култура.бГ
12.00 Посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.30 светътнажестовете
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 Малкиистории
15.00 “Принцесалилифее”-ани-

мационенфилм
15.15 “арабела”-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 Посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 Панорама с бойко Васи-

лев
22.00 “Президентът” - тв филм

/6епизод/(14)
23.00 Посветаиунас
23.25 ФИФа - световно пър-

венство по футбол 2022
- магазинно предаване
/15епизод/

23.55 Музикабезкрай
/п/

00.55 светътиние /п/
01.25 100%будни/п/
03.00 култура.бГ/п/
03.55 “арабела”-твфилм/п/
04.25 Посветаиунас/п/
05.10 ощеотденя-коментарно

предаване/п/
05.40 “тайнитенесечуват”-дет-

скитвфилм

00.20„нашиятследобедсбстВ“

(п)

01.30 „За историята свободно“

(п)

02.25„дискусионенклуб“(п)

03.20„контра“(п)

04.15„думатаеваша“(п)

05.15документаленфилм

05.40„нашиятследобедсбстВ“

(п)

06.50Музикаленантракт

07.30„актуалноотденя“(п)

08.05„студиоИкономика“(п)

09.00 Парламентарно заседание

на народното събрание –

прякопредаване

12.30новини

14.00„нашиятследобедсбстВ“

15.30новини

16.00документаленфилм

16.30 „думатаеваша“–открита

линия

17.30тВпазар

17.45Музикаленантракт

18.10тВпазар

18.30 новини – централна еми-

сия

19.15„актуалноотденя“

20.00„дискусионенклуб“

21.00 „За историята свободно“

(п)

22.00 новини – централна еми-

сия(п)

22.30„актуалноотденя“(п)

23.10„дискусионенклуб“(п)

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександъркадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 Премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещМихаилбилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00“Меннемемислете”-сери-
ал,еп.48

21.00 “Фермата: Мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.22eп.12

00.30 Премиера: “Затегнете ко-
ланите”-сериал,еп.7

00.50“катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,с.4еп.9

02.10bTVновините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35“опасниулици”-с.15
05.30 “Затегнете коланите” /п./ -

сериал,еп.7

04.35телеканал“доброутро”

08.00новини/съссубтитри/

08.20“антиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.40 “човек и закон” с алексей

Пиманов

18.45“Поленачудесата”

20.00 “Време” - информационна

програма

20.45Фантастика

22.45 “неадекватни хора - 2” -

филм

01.00 “човек и закон” с алексей

Пиманов

01.55“Поленачудесата”

03.00 “Време” - информационна

програма

03.45“Закаквонеговорятмоми-

четата”-филм

скръбнивести православенкалендар

овен

16
oC 16

oC 17
oC 13C

Тъжна весТ
на 12.11.2022 г. ни напусна

недка МиТева
(1938 - 2022)

Дългогодишен обществен и държавен ръко-

водител в гр. търговище и гр. антоново.
тя бе наш искрен и незабравим приятел!
поклон преД светлата Й памет!

Анна  и Данчо Йорданови
Рада и Христо Запрянови

въЗПоМенание
две Години без

доц. д-р МинЧо наЙденов
1941 г. - 2020 г.

изтъкнат деятел на Българския  
антифашистки съюз

винаги ще помним и почитаме съпруга, род-

ственика, антифашиста, социалиста и човека!
дълбок поклон пред паметта и делото му!

Семейството, другарите  
и приятелите от БАС

свети мъченик платон
бил посечен с меч заради
вяратаси

св.Платонсеродилвгр.
анкара (Мала азия) от бла-
гочестиви родители, които
го възпитали в християнския
закон.братмуантиохумрял
като мъченик, а скоро след
това и младият Платон бил
повикан на съд за вярата.
Управителят на страната се
стараелдагосклонидасеот-
рече.нотойбилнепреклонен
във вярата си. Управителят
заповядалдаотведатПлатон
втъмница.тампадналнако-
ленеизапочналдамолиГос-

пода бога да му помогне да
изтърпидокраймъчениятаза
вяратаидаявинаневерници-
тесвоятаслава.Господчули
изпълнилмолитватанамъче-
ника.когатоследеднаседми-
цагоизвелизаразследванеи
управителят го подложил на
най-ужасни изтезания, всич-
косеоказалобезсилно.Пла-
тоностаналздравиневредим
игръмогласнославелиблаго-
дарялнабога.следтовадъл-
гогомъчиличрезгладвтъм-
ницата и най-после, като се
убедили,ченищонямадаго
преклонидасеотречеотвя-
ратаси,осъдилигонасмърт.
билпосеченсмечв266г.

Църкватапочитана18ноемврисв.мчциплатон,
романдякониварулотрок

Щe cтe бързи и ярocт-
ни и мoжe би тoвa щe e 
вaшaтa рeцeптa зa уcпeх. 
Използвaйтe мoмeнтa.

Телец

Мoжe дa ви дoйдe мaлкo 
нaнaгoрнo, дocтa нeщa 
щe имaтe зa cвършвaнe. 
Пecтeти силите си.

БлиЗнаци

Oпитaйтe ce дa рaз-
бeрeтe кaквo трябвa дa 
нaпрaвитe. В прoтивeн 
cлучaй ще имате неуспех.

рак

Зaпoчнeтe дeня c плaн 
зa дeйcтвиe. Мoжe плa
нoвeтe дa нe зa дeй cтвaт, 
нo пoнe щe има ред.

лъв

Oчaквa ви нecвършeнa 
рaбoтa и e нaйдoбрe дa 
ce мoбилизирaтe, вмecтo 
дa търcитe винoвни.

дева

Щe трябвa дa oргaнизи-
рaтe нeщa, кoитo нe ca 
вaшa рaбoтa, нo щe ви e 
зaбaвнo дa гo прaвитe.

сТрелец

Мaлкo пoнaпрeгнaти 
щe ce чувcтвaтe зaрaди 
coбcтвeнaтa cи cлo вo
oхoтливocт.

коЗироГ

Eдвa ли щe ce чувcтвaтe 
мнoгo кoмфoртнo. Труд-
нo щe ви e дa ce нacтрoи-
тe нa рaбoтнa вълнa.

водолеЙ

Ще трябвa дa oбcъдитe 
някoи дeлoви въпрocи, 
cвързaни c хoрaтa, c 
кoитo прякo рaбoтитe.

риБи

Щe ce чувcтвaтe дaлeч 
пoдoбрe, oткoлкoтo прeз 
изминaлитe дни. Трудът 
oблaгoрoдявa чoвeкa.

веЗни

Oщe eдин дeн c нeзaвиceщи 
oт вac действия и oбcтoя-
тeлcтвa. Ocтaвeтe ce на 
течението.

скорПион

Зaпoчнeтe тoзи дeн c 
прeглeд нa писмата, щe 
ce oкaжe, чe имaтe някoи 
интeрecни прeдлoжeния.
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га. “Веро”.План.Фа.Или.Жорди.Си-ан.Радар.
Единак.Сеа/Хосе/.Карт.Тирана.Обител.Робин
Худ.лев.Ура.“АнаКаренина”.Родина.
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Можетедасеабониратев:
„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,
„Добипрес“ЕООД
до28декември2022г.,
вредакциятанавестника
до20декември2022г.

12месеца-204лв.

6месеца-102лв.

3месеца-51лв.

1месец-18лв.

Заповечеинформация:тел.:029705203и029705216

Каталоженномер:6

47

Футбол
по Диема спорт
13.30 Розова долина - лудогорец

по БНт 3
Скокове на батут
11.30 и 19.30 СП в София

по макс спорт 3
тениС
15.00 и 22.00 Финален 
“Мастърс” в торино

Утре
Футбол
по Диема спорт
13.30 вихрен - левски

по БНт 3
Скокове на батут
15.00 СП в София

по макс спорт 3
тениС
15.00 и 22.00 Финален 
“Мастърс” в торино

по Диема спорт 2
ФоРМула 1
16.00 Гран при на 
абу Даби (квалификация)

В неделя
Футбол
по БНт 1
Мондиал в катар
16.45 Церемония по откриване
18.00 катар - еквадор

по БНт 3
21.35 австрия - италия 
(контрола)

по макс спорт 3
тениС
20.00 Финален “Мастърс” 
в торино (финал)

по Диема спорт 2
ФоРМула 1
15.00 Гран при на абу Даби

Гледайте

Купа на България, 1/16–финали
Струмска слава - СПАРТАК Вн 

0:2; днес, 13.30: розова долина - Лу-
догорец; утре, 13.30: марица - Хебър; 
вихрен - Левски; Чавдар етр - пирин; 
витоша Б - Ботев вр; Дунав - Арда; 
Спартак пл - Локо Сф.

Контроли
Кипър - БЪЛГАРИЯ 0:2 0:1 

Десподов (24) 0:2 Делев (71); Саудит-
ска Арабия - Хърватия 0:1; иран - ту-
нис 0:2; оАе - Аржентина 0:5; кот 
д`ивоар - Бурунди 4:0; Андора - Ав-
стрия 0:1; Чехия - Фарьорски острови 
5:0; косово - Армения 2:2; оман - Гер-
мания 0:1; полша - Чили 1:0; турция – 
Шотландия 2:1; мексико - Швеция 1:2; 
Албания - италия 1:3. 

Купа на Балтика
Латвия - Естония 1:1 (след дузпи 

5:3); Литва - Исландия 0:0 (след дуз-
пи 5:6)

резултати

България победи кипър с 2:0 в контрола. на "Аек Арена" в Лар-
нака точни бяха кирил Десподов (24) и Спас Делев (71). нападатели-
те на Лудогорец си асистираха взаимно за головете. това беше трети 
пореден успех за "лъвовете" под ръководството на младен кръста-
ич, който пое тима през лятото. Сърбинът тотално подмлади отбора. 
Сега дебют записа 19-годишният Димо кръстев. най-възрастни в 
състава ни бяха Делев (33 г.), Антон недялков (29) и Десподов (26).

"имахме добри моменти, навярно всички са очаквали победа. 
Само с енергия и агресия може да постигнем повече успехи. радва 
ме, че запазихме агресията. имаше интензитет през първото полу-
време и пресирахме противника. направихме доста промени, имаше 
и дебютант", каза кръстаич.

"това е пътят с тези млади момчета - да работят заедно, да се сби-
ят на терена. тук съм, когато е нужно, да помогна на отбора. Аз съм 
"за" да се дава път на младите", обяви Делев.

в неделя "лъвовете" гостуват на Люксембург.
кирил Десподов (вляво) открива резултата  
за победата на българия над кипър

„Лъвовете” удариха и Кипър

Големи скандали разтър-
сиха Левски. оказа се, че 
положението във футболния 
клуб е доста тежко. това 
разкриха изпълнителният 
директор иво ивков и тре-
ньорът мъри Стоилов. За 
проблемите стана ясно, след 
като двамата присъстваха на 
събрание на “Левски на лев-
скарите”, а от сдружението 
пуснаха запис от сбирката.

“от 4-5 месеца не ходя 
щастлив на “Герена”. нося 
цялата отговорност чисто 
спортно-технически. обичам 
диктатурата в един футболен 
клуб. напоследък има изклю-
чително много разминаване 
и скандали. Ако клубът про-
дължи да съществува в ико-
номичен режим, ще трябва 
повече време, за да можем да 
изглеждаме като фаворит в 

първенството. първо трябва 
да решим по-важните про-
блеми и евентуално тогава 
да мислим за по-добро фи-
нансиране, а сега да продъл-
жим с икономичния режим за 
трансфери и заплати. оста-
вам заради привържениците, 
за да гарантираме честността 
в управлението на клуба и да 
се опитаме да намерим реше-
ние на най-големия проблем 
- финансовите задължения 
към българските институции. 
в момента, в който го напра-
вим, моят ангажимент при-
ключва”, каза Стоилов. 

“имам принципни разли-
чия, не гледаме в една посока 
със собственика (наско Си-
раков), с генералния спонсор 
и с колегите от УС и от над-
зорния съвет. Схемата е сбър-
кана изначално. нарекох я 

шизофренна. Считам, че има 
конфликт на интереси в това 
да си спонсор, партньор и да 
искаш да управляваш. Скоро 
няма да виждам смисъл от 
моето присъствие на “Гере-
на”, ако това продължи така”, 
заяви ивков. именно той не 
иска спонсорът да управлява. 
Левски има над 30 млн. лв. за-
дължения, а всеки месец раз-
ходите са по 1 млн. лв.

Генералният спонсор опо-
вести, че за малко повече от 
година е налял над 5 млн. лв. 
на “Герена”.

“палмс Бет” и групата 
компании, свързани дого-
ворно с футболния клуб, не 
само изпълняват всички по-
ети ангажименти, редовно 
превеждат всички суми по 
сключените договори, но и 
го подпомагат нееднократно, 

като го финансират с авансо-
ви парични преводи.

от сключването на Дого-
вора за управление и спон-
сорските договори в края на 
август 2021 г. до днешна дата 
са изплатени 4 732 962 лв. от 
тях 3 400 000 лв. по спонсор-
ски договори и 1 332 962 лв. 
по договор за управление. в 
допълнение, “палмс Бет” е 
финансирала Левски под раз-
лична форма с 552 130 лв. С 
това общата сума, която е по-
лучил Левски, възлиза на над 
5 млн. лв.

За нас водещ принцип е 
да подпомагаме клуба в не-
говото развитие. подадохме 
ръка в най-трудния момент 
и стоим до него, независи-
мо от трудностите, пред ко-
ито е изправен”, обявиха от 
букмейкъра.

Скандали в Левски
Генералниятспонсоредалнад5млн.лв.на„сините”

Хебър инкасира втора загуба в Шам-
пионската лига. Българският волейбо-
лен първенец падна от Заверче (пол) с 
1:3 гейма (-22, 21, -18, -26). Българите 
пак бяха близо до успеха, след като в 
четвъртия гейм водеха с 20:17, но до-
пуснаха обрат. топреализатор стана 
тодор Алексиев с 21 т., а Симон Хирш 
добави 17. За гостите сърбинът Урош 
ковачевич записа 30 т.

“не успяхме да затворим четвъртия 
гейм, а съперникът е силен и има голям 
опит. момчетата ни дадоха максимума. 
те играят в доста по-силно първенство 
и са свикнали в тези решителни момен-
ти да взимат решения с добра техника”, 
каза треньорът камило плачи.

Хебър остана последен в групата с 1 
т., след като на старта падна от Берлин 
рисайклинг с 2:3. “тигрите” приемат 
Халкбанк (тур) на 30 ноември.

“все нещо не ни достига - дали 
малко шанс или наше майсторство. 
по-радостното е, че играем втори по-
реден мач като равен с равен с отбори-
те от Шампионската лига. тук нивото 
е друго. тези хора играят във вътрешен 
шампионат, в който всеки мач е истин-
ска битка. ние играем преходни мачо-
ве”, обяви либерото теодор Салпаров.

Поляци биха 
Хебър в ШЛ


